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OPENBARE ZITTING 

BEGROTINGSBESPREKINGEN 

De heer voorzitter 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik herhaal mijn dank aan u allen voor uw aandacht en aan de eerste ondervoorzitter voor zijn 

voortdurende intense activiteit. 

Wij gaan thans over tot de artikelsgewijze bespreking van de beleidsdomeinen van de heer gedeputeerde 

Ivan Verleyen. 

Derde gedeputeerde Ivan Verleyen 

PATRIMONIUM 

P. 7 BELEIDSNOTA: PROVINCIAAL PATRIMONIUM 

Mevrouw Van Grembergen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Naar aanleiding van een aantal tragische besmettingen van legionella is men wettelijk verplicht een 
aantal maatregelen te nemen. Ik zie dus ook dat het in de begroting regelmatig terugkomt. 
Ik heb hierbij een aantal vragen, met name: 
- heeft men een idee wat de totale kostprijs is om de installaties en de uitbouw in orde te brengen? 
- is er voor elk eigendom van de provincie die onder de wetgeving valt reeds een actieplan en een 

opvolgingsplan voor als er een besmetting optreedt? 
- zijn er de voorbije jaren reeds positieve analyses, dus besmettingen vastgesteld? 
- welke maatregelen heeft de provincie dan telkens getroffen? 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Het is zo dat er voor een honderdtal gebouwen van ons provinciaal patrimonium beheersplannen zijn 
opgesteld waarin er aandacht is besteed aan de problematiek van de mogelijke legionellabesmetting. 
De kostprijs is uiteenlopend. Het zijn uiteraard ramingen, maar die lopen uiteen van een paar honderd 
euro’s tot een paar tienduizenden euro’s, afhankelijk van de situatie, want dat gaat over het aanpassen 
van installaties om dagelijkse metingen mogelijk te maken tot en met het licht verbouwen van douches, 
enz. 
Vóór het bestaan van de legionellaregelgeving werden geen besmettingen vastgesteld, maar sedertdien 
zijn er vier besmettingen geconstateerd, vermits er veel beter gemeten wordt. Er is trouwens één gebouw 
al helemaal aangepast, namelijk het verblijf in Het Leen waar de vakantiekampen doorgaan. Omdat 
douches daar nogal gevoelig aan zijn, zijn deze het meest aangewezen om aan te passen. 
Op alle besmettingen werd gereageerd volgens de richtlijnen die in de informatiebrochure door het besluit 
zijn goedgekeurd en meegegeven geworden. Men doet aan een onmiddellijke thermische of chemische 
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desinfectie en nadien volgt er een opvolging zodanig dat de besmetting als opgelost kan worden 
beschouwd. 
Er is geen specifiek actiepan. De volgens de beheersplannen vereiste aanpassingen zijn in de dossierlijst 
opgenomen. Bij nieuwbouw wordt de installatie uiteraard conform uitgevoerd en telkens als er 
herstellingen gebeuren in een gebouw wordt het telkens als herstelling meegenomen. 
Dank u. 

WEGVERKEER – MOBILITEIT 

P.15-20 BELEIDSNOTA: MOBILITEIT 

De heer Stevenheydens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Onlangs werd er hier een Staten-Generaal georganiseerd met heel veel aanwezigen - de 
provincieraadsleden, belangrijke diensthoofden, parlementsleden, ministers – en ik veronderstel dat we 
met de evaluatie ervan niet moeten wachten tot de tweede Staten-Generaal, die waarschijnlijk volgend 
jaar zal georganiseerd worden, maar dat de deputatie zulke zaken toch wel op de voet volgt. 
Omdat de deputatie ook van dichtbij betrokken is, het volgende: 
- wat zijn de onmiddellijke gevolgen voor het mobiliteitsbeleid voor het komende jaar in onze provincie en 

op welke knelpunten heeft de deputatie al een zicht dat zij door de Vlaamse regering snel gaan worden 
uitgevoerd? 

- in welke mate volgt de deputatie het dossier van de Liefkenshoekspoortunnel verder op? 

Begin dit jaar hebben we gedebatteerd over de tolgelden aan de Liefkenshoektunnel. Mijn fractie heeft 
toen via een amendement op het belang van de zeer spoedige aanleg van de Liefkenshoekspoortunnel 
willen wijzen. Dat amendement werd verworpen. Op de raad van september heb ik via motie namens 
mijn fractie gevraagd dat onze provincieraad bij de federale overheid zou aandringen om van de bouw 
van de Liefkenshoekspoortunnel, waarvan ik verwacht dat er toch wel problemen zijn, zou aandringen. 
De meerderheid van de provincieraad heeft toen die motie verworpen omdat de gedeputeerde mij heeft 
geantwoord dat we op onze beide oren kunnen slapen en dat alles de goede richting uitgaat. 

Ik heb hier voor mij de debatten van het Vlaams parlement van vorige maand, 18 oktober, liggen; een 
interpellatie van Jan Peumans, een parlementslid van de NV-A, van de meerderheid, die erop wijst dat er 
toch heel wat onduidelijkheden zitten in de planning, in de organisatie voor de aanleg van de 
Liefkenshoekspoortunnel omdat het met een PPS-constructie zou moeten gebeuren. 
Men vreest ook dat de koppeling aan bijvoorbeeld Waalse dossiers tot enige vertraging zou kunnen 
leiden. 
Hij wijst erop dat in eerste planning die tunnel in 2009 in gebruik zou worden genomen. Momenteel is dat 
2012 geworden en via nog wat vertragingsmanoeuvres argumenteert het raadslid dat het wel eens 2015 
zou kunnen worden. 
In onze provincieraad vindt men een motie niet nodig, maar in het Vlaams parlement heeft de NV-A, in 
samenwerking met de CD&V, met de sp.a, met de VLD en met Spirit – zowat alle meerderheidspartijen – 
een motie ingediend om erop te wijzen dat een koppeling met Waalse dossiers, de beruchte 
wafelijzerpolitiek, nefast zou zijn en dat er problemen rijzen waardoor het dossier op de lange baan wordt 
geschoven. 
Die motie is vorige maand door alle leden van het Vlaams parlement goedgekeurd. 
In september zegt de gedeputeerde dat we op onze beide oren mogen slapen en dat een motie niet 
nodig is. Ik zie dat alle Vlaamse parlementsleden van mening verschillen met onze gedeputeerde. 
Wat is hier gaande? Volgt de deputatie het dossier op de voet op? 
Als er één project voor het Waasland echt van levensbelang is vandaag in verband met mobiliteit, dan is 
het toch wel de Liefkenshoekspoortunnel, dit om ervoor te zorgen dat containers meer en meer met het 
spoor zouden vervoerd worden in plaats dat zij verder in de file moeten staan op de wegen in 
Oost-Vlaanderen en rond Antwerpen. 
Dank u. 
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P. 118: DIVERSE WEGUITRUSTINGEN 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
In het verleden heb ik reeds de aandacht gevestigd op de zwaar beschadigde en/of ontbrekende haagjes 
tussen de rijweg en het fietspad op de N445 tussen de Admiraalstraat en de Reinaertweg. 
Het nut van deze haagjes hoef ik niet meer aan te tonen. Zij versmallen visueel de rijweg en hebben 
aldus een snelheidremmend effect die de veiligheid ten goede komt. Bovendien verhinderen de haagjes 
het lucratief gebruik van het fietspad als parkeerstrook. Ten slotte geven deze slecht verzorgde haagjes 
ten onrechte aan dit goed onderhouden stuk provincieweg een verwaarloosde aanblik. 
Collega’s, een vraag van mevrouw Gillis in verband met de aanplant van nieuwe haagjes tussen de 
rijweg en het fietspad op een stuk provincieweg in het Waasland, een vijf maanden terug, werd door een 
tussenkomst van een VLD-collega naar de prullenmand verwezen met het statement “er zijn nog geen 
doden gevallen”. 
Met dit kluitje laat ik mij niet in het riet sturen. 
Wat de loodgieters ook mogen beweren: een goed bestuur pakt de problemen niet enkel aan als ze zich 
stellen, maar heeft de plicht vooruit te zien en te voorkomen. 
Vandaar volgende vragen aan de gedeputeerde: 
- is er een onderhoudscontract ter vervanging van houtachtige gewassen door beschadiging en/of 

sterfte? 
Zo neen, waarom niet? Zo ja, wat houdt dit contract in? 

- wie controleert de naleving ervan en wanneer? 
Dank u. 

P.124: VERKEERSSIGNALISATIE 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Mijn tweede tussenkomst handelt over een ander begrotingsartikel, maar slaat op hetzelfde stuk rijweg. Ik 
kan dus zeer kort zijn. 
Ook hier verwijs ik naar mijn interpellatie van twee jaar terug. 
In zijn antwoord stelde de gedeputeerde: “De veelvuldige beschadiging aan de paaltjes, voorzien van 
reflectoren, bewijzen hoe nuttig ze zijn.” 
Ik treed hem volledig bij. 
Het is met des te meer verwondering dat ik nu vraag waarom van de herstellingen nog steeds geen werk 
gemaakt is? 
Dank u. 

P. 120: AANLEGGEN EN VERBETEREN VAN FIETSPADEN EN DAARMEE GEPAARD GAANDE GRONDINNEMINGEN 

De heer Heyndrickx 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Volgens de algemene beleidsnota zal "in 2006 eveneens verder werk worden gemaakt van de 
bewegwijzering van fietspaden en dit in samenwerking met de gemeenten". 
In het begrotingsartikel wordt daarvoor een krediet voorzien van 1 125 000 EUR. 
Wie zich met de fiets naar een provinciaal domein wil begeven moet meestal gebruik maken van het 
gewone wegennet. Dit is vaak aangelegd zonder of met een afgeschermd fietspad. Ik denk hierbij aan de 
N70 Land van Waaslaan, waar over de hele lengte van de rijweg tot Puyenbroeck geen afgeschermd 
fietspad is voorzien. 
Wie dan een verkeersarme weg wil nemen - met of zonder fietspad - moet al goed de weg naar het 
provinciaal domein kennen en dan nog beroep doen op een wegenkaart. 
Om voor de fietsers een vlotte en veilige bereikbaarheid naar elk provinciaal domein te bevorderen, lijkt 
het aangewezen die gepaste fietspaden te voorzien met een bewegwijzering naar het provinciaal domein. 
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Graag kreeg ik een toelichting bij de volgende vraag. 
Kan de deputatie - in samenwerking met de desbetreffende gemeenten - in het kader van het 
samenhangend provinciaal fietsroutenetwerk, onderzoeken welke fietspaden in aanmerking komen voor 
een bewegwijzering naar elk betrokken provinciaal domein? 
Dank u. 

P. 15 BELEIDSNOTA: FIETSPADEN 

De heer De Roo 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik zal zeer kort zijn, want mijn vraag is een beetje achterhaald. Ik heb het punt ingediend en 
’s anderendaags las ik in de krant dat de deputatie de beschikbare middelen had gevonden. 
Misschien toch nog een kleine vraag. 
Tijdens de raad waarin dit punt werd besproken zei de gedeputeerde: “Als wij middelen willen bijsteken, 
zal één of andere collega iets anders moeten schrappen.” 
Misschien is het interessant om te weten wat er geschrapt is. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Dit is wel een mooi vraagje. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik antwoord eerst op de vraag van mijnheer Stevenheydens. 
Er is hier een aantal weken geleden gezegd dat al het mogelijke is gedaan, zo dachten wij, op het niveau 
waar dat thuishoort. Dat was de ondertoon van onze repliek. 
Zoals de interpellant zelf heeft aangetoond, heeft het Vlaams parlement zijn verantwoordelijkheid 
genomen. Wij hebben daar geen enkele bevoegdheid en kunnen ons alleen laten horen door daar 
bijvoorbeeld nog eens een motie bovenop te stellen, naast die van het Vlaams parlement. Maar ik weet 
wel naar welke motie men dan eerst zal kijken en welke men opzij zal schuiven. 
Het is inderdaad zo – en het blijft zo – dat ik alleen maar kan herhalen wat er destijds is gezegd: de 
Liefkenshoektunnel is uiteraard een belangrijk iets. Wij zullen daar trouwens aandacht aan besteden 
binnen het vervolg van die Staten-Generaal, zoals die hier een aantal maanden geleden zijn gestart, 
omdat het gedeelte dat wij nu hebben afgewerkt eigenlijk gaat over de missing links in het wegennet. 
Uiteraard moeten daar nog een aantal dingen aan toegevoegd worden. Eén van de ontbrekende zaken is 
het openbaar vervoer, waar dan de spoorweg, met zowel het personenvervoer als het goederenvervoer, 
zal aan bod komen en waar de Liefkenshoekspoortunnel thuishoort en hij de nodige aandacht zal krijgen. 
Het startschot voor de verderzetting van die Staten-Generaal naar een tweede en een derde luik toe, met 
een algemeen mobiliteitsplan voor Oost-Vlaanderen, is trouwens een week geleden gegeven. 
Voor de rest verwijs ik naar het antwoord van vroeger, namelijk dat men momenteel werk maakt van het 
MER en van de RUP-procedures. 
Het is wachten daarop om de verdere stappen te zetten, maar al wat administratief nodig is, is mogelijk. 
Dat er uiteraard van bepaalde zijde obstructie zal gebeuren, dat men compensaties zal vragen, is best 
mogelijk, maar ik denk dat wij onszelf niet moeten opblazen als een kikker. Wij zullen dat niet 
tegenhouden. Het zal in eerste instantie Vlaanderen en het federaal parlement zijn die daarover zullen 
gaan. 

Wat de vraag van mijnheer Van Vooren betreft over de N445 en de aanplanting van die haag. 
Ik denk dat wij daar al eens over gepraat hebben. Het betreft een aanplanting die is uitgevoerd in 
beukenhaag. 
Wat blijkt nu? 
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Bij deze dagen, wanneer men onze wegen vol zout strooit, gaat die beukhaag kapot. Beuk is daar niet 
tegen bestand. 
Wat heeft men ondertussen gedaan? 
Men heeft een proefvak van 50 meter ingeplant met ligustrum. Die planten worden deze winter 
blootgesteld aan de zoutbestrooiing om te zien hoe ze daarop reageren. 
Het is de bedoeling – en de middelen zijn daarvoor ingeschreven – om het hele traject te vernieuwen 
door ligustrum op voorwaarde dat dat soort haagjes bestand is tegen de zoutbehandeling van onze 
wegen. 

Wat de vernielde katafootpaaltjes betreft – ook een vraag van mijnheer Van Vooren – heeft hij gelijk. 
Ik kan u verzekeren dat men het niet kan bijhouden. Er worden meer paaltjes kapot gereden en omver 
gereden dan men er recht zet. Misschien zouden we er eens moeten over nadenken om in plaats van 
plastieken elementen te gebruiken betonnen elementen te gebruiken, maar ik vrees dat het nogal 
barbaars is. Als men daar dan tegen rijdt heeft men natuurlijk blutsen en veel kosten. 
In ieder geval heeft u gelijk. Ze staan er verloederd bij. Ondertussen is de opdracht gegeven om zo snel 
mogelijk de herstellingen te doen op dat gedeelte. 

Wat de signalisatie betreft van het provinciaal fietsnetwerk naar onze domeinen toe – een vraag van 
mijnheer Heyndrickx – het volgende. 
Het is zo dat wij een bewegwijzering doorvoeren wanneer de gemeente met ons een goedgekeurd 
provinciaal fietspadenplan of bovenlokaal functioneel fietspadenplan heeft goedgekeurd in zijn 
gemeenteraad. De voorwaarde om te subsidiëren is trouwens dat het gebeurt. Eens dat gebeurd is, wordt 
hen ook gevraagd om een bewegwijzeringsplan op te stellen. 
Dat is momenteel in een dertigtal gemeenten gebeurd. 

Wat betreft de gemeenten die het meest in aanmerking komen, met name Wachtebeke en Moerbeke, 
voor wat betreft Puyenbroeck heeft Wachtebeke het plan getekend. Op 12 van de 18 kruispunten zal het 
provinciaal domein worden aangegeven via bewegwijzering. 
In het centrum van Moerbeke-Waas is trouwens het provinciaal domein aangegeven op de klassieke 
manier, dus met de blauwe bewegwijzering, het fietsje, dat wijst op het fietspadenplan. 
Ook Het Leen zal vanaf Waarschoot worden  aangeduid. In Eeklo is dat al gebeurd. 
Dus voor een stuk is aan de vraag reeds voldaan en komt ze een beetje achter de feiten. Voor een 
gedeelte moet dat nog ingevuld worden, maar het is de bedoeling om dat te gaan realiseren. 
Ik zou trouwens voorstellen dat u de vraag ook eens overmaakt – en ik wil het trouwens zelf doen – aan 
de collega die hier niet aanwezig is. Wij zitten zo een beetje op elkanders lip met de bewegwijzering met 
aan de ene kant ons functioneel fietspadenplan en aan de andere kant het toeristisch fietspadenplan. 
Ik denk dat onze domeinen ook een stukje thuishoren in het toeristische bewegwijzeringsnet. Van daaruit 
zouden misschien ook de minder functionele fietspaden kunnen bewegwijzerd worden. 
Ik zal haar graag die vraag overmaken. 
Mijnheer de Voorzitter, ik denk dat ik alle vragen beantwoord heb. 
Dank u. 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik heb de proefhaagjes in ligustrum zien staan. Ik dacht dat ze er al iets langer stonden, maar ik zal mij 
wel vergist hebben. 
Maar wat de paaltjes betreft, Mijnheer de Gedeputeerde. Die zie ik daar al staan van mijn voorgaande 
interpellatie van twee jaar terug en ik denk dat er nog geen vin aan veranderd is. 
Ik zou toch wel graag weten wie de toestand van die paaltjes controleert en welke frequentie daarvoor 
wordt gebruikt? 
Dank u 
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De heer voorzitter 

In een moment van verdringing hebt u nog niet geantwoord op de vraag van mijnheer De Roo, Mijnheer 
de Gedeputeerde. Dus eerst een antwoord op de vraag van collega De Roo en dan terug naar mijnheer 
Van Vooren. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Mijnheer De Roo heeft gelijk. 
Wij hebben in de deputatie een beslissing genomen die op het volgende neerkomt: de middelen voor 
2005 zijn opgebruikt en wij hebben gezegd: laat de middelen van 2006 misschien al vertrekken, een 
voorzichtige brief meegevend aan de gemeentebesturen van “begin er maar aan, u gaat uw centen 
krijgen op voorwaarde dat de begroting wordt goedgekeurd”. 
Ik neem dus aan dat straks iedereen de begroting stemt, want anders moeten we een nieuwe brief 
schrijven om te zeggen dat het niet doorgaat. 
Wij hebben die middelen ook goedgekeurd. Daarmee hebben we al een verdubbeling van het normale 
budget voor 2005. En we hebben er nog een schep bovenop gedaan. Want wat constateerden we? 
Als we de lijst bekeken van degenen die binnen waren, kwamen we tot de vaststelling dat we er nog niet 
waren. We hebben er nog eens 1 000 000 EUR aan toegevoegd zodanig dat we grosso modo 
3 300 000 EUR aan subsidies geven voor fietspaden, waarmee op zijn minst voor 7 000 000 EUR 
fietspaden kunnen worden aangelegd eind 2005-begin 2006. 
Ik denk dat daarmee een zeer forse inspanning gedaan is, maar ik vrees dat wij nog niet aan het einde 
zijn, want er liggen er nog een paar te wachten. 
Ik denk dat ik voor u, Mijnheer De Roo, slecht nieuws heb. Maar dat ga ik u straks zeggen. 
Wat de besparingen betreft hebben we een andere oplossing gezocht. 
We hebben besparingen gedaan. In onze buitengewone begroting is er voor 35 % geschrapt of uitgesteld 
naar een latere datum, eigenlijk een beetje op onze eigen borst kloppend, zeggende: het heeft geen zin 
om daar zoveel buitengewone investeringen in te stoppen, want we kunnen die toch niet allemaal 
realiseren. Laat ons dat een beetje terugschroeven naar de werkelijkheid. 
Daar hebben we de middelen gevonden die we nodig hadden. 
Mijnheer Van Vooren heeft gelijk wat de paaltjes betreft. 
Of ze nu ondertussen al hersteld zijn geweest of niet, is mij niet duidelijk. Wij hebben drie kantonniers – 
mensen die dus dagdagelijks op de baan zijn – die deze dingen zouden moeten controleren. 
Die paaltjes, of wat ervan overblijft, staan tussen de hagen. 
U hebt in uw eerste tussenkomst op de slechte toestand van de haag gewezen. Waarschijnlijk is dat van 
aard geweest om de kantonnier te laten beslissen alles samen op te kuisen, want het heeft geen zin om 
daar nu paaltjes tussen te zetten en die te moeten verzetten als we de nieuwe haag inplanten. 
Ik vermoed dat dat een beetje de achtergrond is. Maar u hebt gelijk. Misschien zijn ze nog niet hersteld 
geweest. Maar de opdracht is gegeven. 
Dank u. 

De heer Heyndrickx 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
De gedeputeerde komt daarnet te zeggen dat een aantal gemeenten rond het provinciaal domein 
Puyenbroeck over een fietsroutenetwerk beschikken, maar ik zou graag eens vernemen welk veilig 
fietsroutenetwerk men zou kunnen aanleggen als men bijvoorbeeld van de Blaarmeersen naar 
Puyenbroeck wil fietsen. 
De stad Gent heeft dat in haar binnenstad gedaan, maar om bijvoorbeeld van Drongen naar Puyenbroeck 
te fietsen – ik heb dat onlangs eens geprobeerd – moet men heel goed zoeken om Puyenbroeck te 
vinden omdat men over het kanaal moet. 
Dat zou heel interessant zijn. 
Dank u. 
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De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik wil dat wel eens bekijken, maar ik denk dat het onmogelijk is om vanuit elk vertrekpunt in 
Oost-Vlaanderen een bewegwijzering te gaan plaatsen naar het provinciaal domein. 
Ik denk dat u zich voor een stuk op de klassieke bewegwijzering moet enten. Dat is ook wat ik voor een 
stuk geantwoord heb. Vanaf het ogenblik dat u in de nabijheid komt van hetzij Wachtebeke, hetzij 
Moerbeke, Lochristi eventueel vindt u de karakteristieke aanduiding. 
Dat lijkt mij aangewezen. 
Wij hebben allemaal onze elektronica, onze ICT-uitrusting. Als u een printje maakt, krijgt u daar de 
fietspaden op aangegeven. U hebt ook de mogelijkheid om bijvoorbeeld alle toeristische fietspaden af te 
drukken. Die staan allemaal op onze website. Ik denk dat u daarmee en met een beetje creativiteit 
gemakkelijk een veilige en comfortabele route kunt vinden naar Puyenbroeck. 
Dank u. 

WATERBEHEERSING 

P.130: ONBEVAARBARE WATERLOPEN – WATERLOPEN EN WATERBEKKENS 

P. 22 BELEIDSNOTA: WATERLOPEN EN INTEGRAAL WATERBELEID 

De heer Stockman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Jarenlang hielden honderden Ronsenaars hun hart vast wanneer de weergoden de sluizen aan de hemel 
opendraaiden. Straten, pleinen, bedrijven en woningen liepen keer op keer onder water. Dit bracht de 
inwoners steeds in ellendige toestanden waar men vaak geen ogenblikkelijke oplossing kon voor vinden. 
Sommigen beweren dat de oorzaak bij de werken van Aquafin liggen, deze beweringen laten we in het 
midden. Klimaatswijzigingen kunnen misschien ook mede oorzaak zijn. Ook de betonnering, de 
bestrating, bouwen van woonkernen en industriecomplexen zijn mogelijks medeoorzaak dat de 
doordringbaarheid van de ondergrond wordt verhinderd.  
Daarbij ligt de stad Ronse in een vallei, rondom omgeven door heuvelruggen met heel veel bronnen. Het 
is aldus evident dat bij zware regenval telkens de stadskern wordt overstroomd. Dus het verwezenlijken 
van wachtbekkens dient dringend te gebeuren. Vandaar mijn oproep om in de buitengewone begroting 
2006 het voorziene bedrag zeker niet te schrappen en over te gaan tot een spoedige uitvoering. 
Dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Ik vroeg juist aan Paul Beeckman: “Is het niet de eerste keer dat collega Stockman spreekt?” Maar toen 
ik plotseling de weidse gebaren van fractieleider Lootens zag, voelde ik mij in het nauw gedreven. 
Mijnheer Stockman, u hebt er een hele tijd mee gewacht voor dat u uw eerste toespraak hield. Dat is heel 
verstandig. U hebt eerst geluisterd en dan uw eerste toespraak gehouden. We zullen nu nog eens, op 
vraag van mijnheer Lootens, een tweede maal applaudisseren. 

Applaus 

Het is een goede gewoonte de maidenspeech toe te juichen. 



DEBATTEN 

8 Provincieraad van 29 november 2005  

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

De vraag van collega Stockman houdt verband met de Molenbeek die inderdaad Ronse af en toe teistert. 
Voor het grootste deel van het jaar laat ze de Ronsenaars plezier beleven, maar soms is het een 
catastrofe. 
Wij gaan daar twee overloopgebieden aanleggen. 
Het eerste overloopgebied wordt ingeplant stroomopwaarts van de spoorlijn Ronse-Oudenaarde en het 
tweede ter hoogte van de IJsmolenstraat, stroomafwaarts van de Kanarieberg. 
Er zal daar nog heel wat komen bij kijken. 
Er zijn niet alleen de onteigeningen die moeten gebeuren en die hopelijk niet teveel tijd gaan vragen, 
maar er zullen ook beschermingswerken moeten worden uitgevoerd om de woningen te beschermen aan 
de ene kant en om een rij woningen, aansluitend bij de Hul, eveneens te beschermen tegen mogelijke 
overstromingen. 
Dat zit allemaal in het plan. 
Ik kan de interpellant meegeven dat het ontwerp van deze werken werd goedgekeurd op 14 september 
van dit jaar en dat de stedenbouwkundige aanvraag vorige week is vertrokken. Dus op 18 november 
hebben we aan AROHM een schrijven gericht met de stedenbouwkundige aanvraag. Wij starten 
ondertussen de onteigeningen daar waar nodig met de klassieke methodiek, met name: 
- waar infrastructuurwerken moeten uitgevoerd worden, verwerven wij de grond; 
- waar alleen de overstromingen of het bevloeien met water tijdelijk gebeurt, hebben we twee 

mogelijkheden: ofwel een beheersovereenkomst, wat een eerste optie is, ofwel het aankopen, indien de 
eigenaar dat wenst. 

Mijnheer de Voorzitter, dit is zo een beetje de situatie. 
De middelen zijn voorzien in 2006 en als we erin lukken de nodige gronden te verkrijgen, zullen we in 
2006 van start kunnen gaan. 
Laat ons ons hart vasthouden. 
Ik reken op de interpellant om de eigenaars misschien – wanneer ze moeilijk doen – mede te overtuigen. 
Dank u. 

ONDERWIJS 

P. 176-275: 
719 ONDERWIJS: ALGEMENE ZAKEN 
739 SECUNDAIR ONDERWIJS 
749 WETENSCHAPPELIJK ONDERWIJS 
759 BUITENGEWOON ONDERWIJS 

De heer voorzitter 

De heer Lootens heeft mij meegedeeld dat hij als fractieleider heeft vastgesteld dat voor zijn groep in de 
algemene beschouwingen van de heer De Vilder bij de algemene bespreking van de begroting, verleden 
week, reeds een zeer aanzienlijk aantal consideraties naar voor gekomen zijn namens de sp.a-groep 
over de onderwijsproblematiek. 
In die omstandigheden heeft de heer Lootens afgezien van zijn algemene tussenkomst. 

De heer Van Autreve 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s 
Vrijwel jaarlijks kom ik tussen bij de begrotingsbesprekingen in verband met onderwijs. 
Er is ongetwijfeld een verschil in stijl tussen de gedeputeerde en mijzelf, maar onze fractie moet erkennen 
dat het provinciaal onderwijs in Oost-Vlaanderen op vele vlakken goed scoort. 
Deze tussenkomst is dan ook eerder bedoeld om een paar belangrijke uitdagingen op het vlak van 
onderwijs aan te kaarten, zodat in de toekomst daar ook de nodige aandacht kan aan geschonken 
worden. 
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Uit de beleidsnota voor 2006 onthoud ik vooral dat op 1 september van volgend schooljaar ook in het 
provinciaal onderwijs de evaluatie van leerkrachten zal moeten gebeuren. 
Iedereen zal het er met mij over eens zijn dat het niet zo moeilijk is om jonge leerkrachten te evalueren. 
Lesgeven is een creatieve job waarvoor enig talent noodzakelijk is. Reeds na een paar maanden kan u er 
zo diegene uithalen die te weinig talent bezitten. Een directeur kan dit dan meestal ook zonder probleem. 
Het wordt voor diezelfde directeur al een heel stuk moeilijker om een eerlijke evaluatie te maken van die 
leerkrachten die reeds jaren actief zijn in de school. 
Vele leerkrachten leveren zeer goed werk, laat dat heel duidelijk zijn. Maar iedereen herinnert zich, uit de 
schooltijd, zeker nog een paar leerkrachten die vastgeroest waren in hun job en niet uitblonken in 
engagement en gezag. 
De redenen hiervoor kunnen divers zijn, maar de vlakke loopbaan speelt daar zeker een rol in. Ik wens 
de directies veel succes met hun evaluatie, het zal niet zo simpel zijn om daar een duidelijke lijn in te 
trekken. 
Dat evaluatie een verzwaring van de taaklast voor de directeur is, geeft de deputatie zelf al aan. Maar het 
zal voor diezelfde directie ook nieuwe competenties vragen. Evalueren kan op verschillende manieren en 
mij lijkt het in alle geval noodzakelijk om daarvoor de nodige bijscholing en ondersteuning voor de 
directies te voorzien. 
In afwachting van de evaluaties moeten toch wel dringend de functioneringsgesprekken georganiseerd 
worden. 
Uit de commissievergadering blijkt dat dit nog lang niet overal gebeurd is. 
In een functioneringsgesprek zal het inderdaad gaan over het functioneren van de leerkrachten, maar het 
is ook het ideale moment om het eens te hebben over de toekomstmogelijkheden van het personeelslid. 
Dit gesprek geeft aan de leerkracht de mogelijkheid om ook eens de werkomstandigheden binnen de 
school te bespreken met de directie. Op deze manier kunnen binnen het team veel misverstanden en 
verzuring weggewerkt worden. Goede functioneringsgesprekken zijn een goede basis om pijnlijke 
evaluaties te vermijden. 
Waarschijnlijk moet ook hier voor sommige directies, die vooral met het pedagogisch aspect bezig zijn, 
ondersteuning en bijscholing voorzien worden. 
In het PIBO jaarverslag 2004 lees ik dat er een denktank rond “anders gaan leren en anders gaan 
lesgeven” is opgericht. Men stelt dat “in onderling overleg de krijtlijnen van de werking reeds vastgelegd 
zijn”. 
Hierbij heb ik toch een aantal vragen: 
- hoe ver staan we met het project leren leren, begeleid zelfstandig leren en anders gaan evalueren, 

enz.? 
- hoe staan leerkrachten tegenover deze nieuwe methode? 

Dit houdt ongetwijfeld een nieuwe taakbelasting in en ik kan me voorstellen dat niet iedereen 
enthousiast is over deze methodieken. Nochtans is teamwerk hier uiterst belangrijk; 

- zijn er scholen in onze provincie die een voortrekkersrol spelen in deze methode en wat zijn hun 
ervaringen? 

Hierbij kan ook het Open Leer Centrum gevoegd worden. 
Men wil blijkbaar voor het Centrum voor Volwassenenonderwijs een Open Leer Centrum oprichten. Hoe 
ver staan we daar mee? Dit was niet duidelijk op de commissie. Gaan we hier inderdaad vrijwilligers 
inschakelen en gaan we ook Open Leer Centra invoeren in het dagonderwijs? 
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ten slotte wil ik nog eens terugkomen op mijn tussenkomst van vorig 
jaar waarbij ik een pleidooi hield om meer aandacht voor leerlingen met leerstoornissen allerhande. 
Toen is beloofd om de bevindingen van PTI Zottegem te proberen toe te passen in de andere scholen. 
Mijn vraag is nu: hoe ver staan we ermee? 
Dank u. 

De heer Stevenheydens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik heb geen algemene tussenkomst, maar een specifieke vraag. Zo heb ik ze ook ingestuurd. 
Ik heb er tijdens de begrotingstoespraak op gewezen dat er voor onderwijs 65 000 000 EUR uitgaven zijn 
aan werkingskosten en wedden en dat daar tegenover 45 000 000 EUR staan aan ontvangsten. 
Dat maakt de balans dat de provincie zeer veel investeert in onderwijs. 
Ik heb mij dan ook de vraag gesteld, want niet in elke provincie is dat zo: in hoeverre is dat nodig? 
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Ik heb nadien ook vernomen dat VLD-fractievoorzitter Johan Beke een waarschuwing heeft  meegegeven 
over het toevoegen van teveel eigen middelen, en ik citeer letterlijk uit zijn tekst, “want dat kan immers 
aanleiding geven tot oneerlijke concurrentie met andere netten”. 
Dat is een beetje mijn kritiek op het onderwijs, maar zoals ik de vraag heb ingestuurd: in hoeverre wordt 
er ingespeeld op de specifieke situatie in onze provincie? 
Wij zittten hier met twee havengebieden - Gent en de Waaslandhaven – en met een belangrijke 
tewerkstelling, een zeer specifieke tewerkstelling. Het gebeurt vaak dat men bij havenbedrijven, maar ook 
in andere KMO-gebieden, bij grote bedrijven, het juiste personeel niet vindt omdat ze daarvoor niet zijn 
opgeleid. 
Vaak volstaat daarvoor een cursus van één jaar of een extra opleiding, een zevende jaar. 
Ik heb, net zoals de andere provincieraadsleden, wel een jaarverslag gekregen, maar in hoever: 
- wordt er eigenlijk opgevolgd door de provincie hoe vlug afgestudeerden, voor hetgeen ze eigenlijk 

hebben gestudeerd, een job vinden? Is er daar een evaluatie van? 
- speelt ons provinciaal onderwijs in op tewerkstellingskansen? 
- heeft de provincie contact met de bedrijfswereld in bijvoorbeeld de haven van Gent of de 

Waaslandhaven om te zien voor welk soort specifieke jobs een bepaalde opleiding nodig is, waar 
momenteel veel vraag naar is, maar waar bijvoorbeeld jongeren in Oost-Vlaanderen de juiste opleiding 
voor mankeren? 

Dank u. 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik wens eerst en vooral een dankwoord te brengen aan de voorzitter van de commissie Onderwijs – die 
nu zeer stil een beetje aan het praten is, dus ik hoop dat iemand mijn woorden zal overmaken - voor de 
correcte en objectieve wijze waarop hij de commissie leidt, alsook aan de mensen van de administratie 
en de gedeputeerde. Ik weet dat het niet altijd evident is om een commissie te leiden en ook als 
gedeputeerde moet men soms eens leiden. 
Het voorbije jaar hebben wij van dichtbij de werking van het provinciaal onderwijs kunnen oordelen en 
beoordelen en wij kunnen - het is ook met zoveel woorden gezegd geweest door collega Van Autreve - 
de gedeputeerde voor Onderwijs met een goed rapport naar huis sturen. 
Als wij kijken naar de plannen die voorzien zijn voor 2006 kunnen wij ons daar in grote mate in vinden, 
weliswaar met een aantal bemerkingen. Bemerkingen die collega Stevenheydens reeds heeft gemaakt, 
maar waar ik toch ook nog een aantal kanttekeningen bij wens te maken. 
Eerst en vooral is er het cijfermateriaal. 
Ik wil daarvoor even verwijzen naar het financieel beleidsplan 2006-2009. Op de pagina’s 10 en 11 – en 
ik verontschuldig mij alvast dat ik die bemerking niet tijdens de commissie heb gemaakt, maar ik heb mijn 
huiswerk vooral nadien gemaakt – bij “andere overdrachten van het Vlaams provinciefonds en 
belastingen”, bij de werkingssubsidies voor onderwijs, zien wij, doorheen de jaren, een lichte stijging van 
de werkingssubsidie onderwijs. Maar wanneer wij op de volgende bladzijde kijken bij “samenvatting 
andere overdrachten dan Vlaams provinciefonds en belastingen” zien wij bij de subsidies onderwijs een 
zeer opvallende stijging voor wat betreft het jaar 2005-2006. 
Het verwondert mij een beetje dat de werkingssubsidies onderwijs licht stijgen, quasi een beetje 
geïndexeerd, maar dat voor 2006 bij de andere overdrachten subsidies onderwijs er een zeer opvallende 
stijging is. 
Daar had ik graag enige toelichting over gekregen. 
Wat mij ook is opgevallen bij die cijfers is dat men bij de titels spreekt over 2.3.2. en dan ineens over 
2.3.9. Het is alsof 2.3.3. tot en met 2.3.8. zijn weggevallen. 
Gaat het hier om een vergetelheid of gaat het om cijfers die we niet mogen zien of die niet relevant zijn? 
Dat laat ik in het midden, maar ik hoop dat hier een vergissing aan de basis ligt. 
Wat het budget van 2006 betreft stel ik vast dat ondanks de besparingen die in andere sectoren hebben 
plaatsgevonden – ik twijfel er niet aan dat die ook wel bij onderwijs hebben plaatsgevonden – het budget 
gestegen is. 
Niet alleen in zijn geheel, maar ook als men kijkt naar de andere posten is het budget onderwijs in 2005 - 
toen het op dat moment 30,9 % uitmaakte - gestegen naar 31,62 %. Dus blijkbaar is er toch de nodige 
aandacht gegaan naar onderwijsprojecten, ondanks de besparingen. 
Wat de algemene beleidsnota betreft heb ik een aantal bemerkingen. 
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Wanneer wij kijken naar de plannen van de bestendige deputatie – en ook collega Van Autreve heeft 
daar al even bij stilgestaan – is er de invoering van de evaluatie voor het gesubsidieerd personeel. 
Ik denk dat het goed is dat de provincie ook de andere onderwijssectoren volgt met die invoering. Ik weet 
dat het niet altijd op gejuich zal onthaald worden, ook misschien niet bij zijn eigen vakbond, maar ik ben 
ervan overtuigd dat de gedeputeerde zijn vakbond niet de rug zal toekeren. 
Wat betreft de toetreding van de scholen tot een scholengemeenschap had ik toch wel een vraag. 
Nu zegt men van “enerzijds hadden we dat kunnen doen op 1 september 2005, maar aangezien er op dit 
ogenblik niet veel voordelen zijn aan verbonden, is dat uitgesteld en zal men dat doen op 
1 september 2006”. 
Mij is niet helemaal duidelijk waarom men specifiek daarvoor gewacht heeft, temeer men zegt “op dat 
ogenblik zal beslist worden of het voor onze scholen voor buitengewoon secundair onderwijs opportuun is 
om deel uit te maken van een scholengemeenschap”. 
In hoeverre kan men dat nu al niet inschatten? Waarom moet men wachten tot dan? Wat zijn eventueel 
de nadelen als men dat niet zou doen? 
Alle lof voor de initiatieven die rond het Centrum voor Deeltijds Beroepsonderwijs te Eeklo worden 
genomen. 
Ik denk dat onder andere een dergelijk project misschien een beetje tegemoet komt aan de vraag van 
collega Stevenheydens inzake het goed inspelen op de noden van de regio. Ik denk dat door het 
bijkomende opleidingsaanbod de provincie wel degelijk op de goede weg is en zeer snel en efficiënt 
inspeelt op de noden van de regio door het aanbieden van de opleidingen “stukadoor” en “lassen”. 
In verband met het project “rookvrije scholen” wil ik opmerken dat pas op de commissie, bij de bespreking 
van de begroting 2006, dit project werd aangehaald, daar waar men in feite in de media enige maanden 
tevoren al kon lezen dat de gedeputeerde inging op het aanbod van het Gentse onderwijsnet. 
Ik vind het een beetje spijtig dat wij nu pas met heel de problematiek - waar wij ons wel kunnen in vinden 
- worden geconfronteerd. Ik meen dat wij daar vroeger, als commissie, hadden moeten bij betrokken 
worden. Maar dat is in feite een kleine kanttekening bij een project dat mijn inziens wel heel goed is. 
Wat betreft het opstarten van preventieprojecten - en het is al met zoveel woorden gezegd, ook door de 
gedeputeerde van Welzijn, in verband met de drugproblematiek, zeker als we kijken naar de werking van 
Pisad – is er de stijgende nood aan aandacht omtrent het druggebruik op school. 
Wij vinden het een goede zaak dat de provincie daarin volgt, en ik heb daar ook al een schriftelijk vraag 
over gesteld, maar wij krijgen soms maar kleine stukjes van de puzzel. Wij moeten er zelf naar op zoek 
gaan. De gedeputeerde zal misschien zeggen: “Mijnheer Veys, u gaat toch niet van ons verlangen dat wij 
de cijfers gaan geven, bijvoorbeeld in die school zijn er zoveel gevallen. Dat is slechte reclame voor die 
scholen. U gaat ermee naar de pers lopen.” 
Er is nood aan preventieprojecten. 
Enerzijds brengt men een stuk van het verhaal, maar anderzijds vind ik dat wij recht hebben op het 
volledige verhaal. 
Ik hoop dat wij een dezer – en ik hoop dat de voorzitter van de commissie nu wel luistert – de 
drugproblematiek in het provinciaal onderwijs in de een of andere commissie eens van nabij gaan 
bestuderen, zowel de problematiek als de aanpak, zowel repressie als preventie. Ik denk dat het 
belangrijk genoeg is om dit eens op een komende commissie inhoudelijk aan te pakken. 
Positief – en het initiatief lag bij collega Hertog – is de betoelaging voor de eindwerken van studenten. 
Het zal natuurlijk weer een beetje afwachten zijn wat de respons daarop zal zijn. Ik hoop dat er ook een 
beetje een meerwaarde zal zijn. Niet zozeer een financiële meerwaarde - die er natuurlijk zal zijn voor de 
studenten die dat eindwerk maken – maar dat wij als provincieraad of als provincie ook inhoudelijk een 
beetje op de hoogte worden gesteld van die projecten. 
Misschien kunnen wij, als raad, daar ook één en ander van opsteken. 
Dan nog een laatste bemerking in verband met de algemene beleidsnota. 
Bij “de bevordering van de persoonlijkheidsontwikkeling van leerlingen” spreekt men van een aantal 
contacten in het buitenland, in Zeeland, in het Verenigd Koninkrijk, ook in Wallonië en Luxemburg. 
Ik denk dat het goed is dat er uitwisselingsprojecten zijn, maar ik begrijp niet goed dat er in de 
beleidsnota staat “er is geen specifiek bedrag voorzien”. 
Wil dat zeggen dat die projecten worden gefinancierd door de bestaande begrotingen van de scholen? Of 
gaat men dat achteraf via een begrotingswijziging regelen? 
Wat betreft het provinciaal patrimonium - ook daar misschien een kleine bemerking richting voorzitter van 
de commissie - missen wij soms het hele verhaal inzake de investeringen in gebouwen. 
Waar liggen de prioriteiten? 
Wij krijgen telkens wel een klein stukje, jaar per jaar, maar soms is het verhaal veel langer. De 
gedeputeerde kan waarschijnlijk tot in de eeuwigheid investeren in onderwijs, maar waar ligt de zwaarte 
van de dossiers? 
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De gedeputeerde heeft ook als eens gezegd: “Indien wij zouden moeten voldoen van vandaag op morgen 
aan allerlei brandweernormen, die soms zeer verregaande zijn, zal ons dat financieel zwaar in de buidel 
doen tasten.” 
Ook daar zouden wij in de toekomst eens een iets groter verhaal over willen horen. Ik zou dat zeker 
waarderen. 
Dan nog twee specifieke bemerkingen alvorens af te sluiten. 
Er is enerzijds de werking van het Huis van het Nederlands. 
Ook ik heb, zoals collega Van Autreve, dankbaar gebruik gemaakt van het PIBO-jaarverslag. Het is nogal 
beperkt, maar het is een goede aanvulling op het jaarverslag dat wij krijgen van de provincie. Door dat 
verslag zijn wij toch een beetje meer op de hoogte. 
Wat betreft het Huis van het Nederlands stel ik vast dat de gedeputeerde van Onderwijs een werkpaard 
is. Hij is niet alleen voorzitter van het Huis van het Nederlands Oost-Vlaanderen, maar ook nog 
waarnemend ondervoorzitter van de raad van bestuur van het Huis van het Nederlands in Gent. 
Aan zoveel werkijver kunnen wij allemaal een voorbeeld nemen. 
Maar wat betreft de resultaten lees ik enkel de cijfers inzake de deelname van het aantal cursisten. Dus 
als men spreekt over de periode 2003-2004 lezen wij 7 600 en het jaar nadien 8 100, wat een redelijke 
stijging is. 
In het kader van die audit heb ik de cijfers eens van nabij bestudeerd en ik denk dat die stijging in andere 
provincies toch wel iets indrukwekkender is. 
Wat ik niet lees in dat jaarverslag is het aantal mensen die effectief hun diploma behalen. Ook lezen wij 
bij de evaluaties inzake de werking van die onthaalbureaus, met daaraan gekoppeld Nederlands tweede 
taal, dat er zich een probleem aandient van mensen die zich inschrijven, maar de cursus niet voltooien. 
Hoe zit het met de mensen die verplicht worden die cursus te volgen? 
Op dat vlak had het cijfermateriaal in het jaarverslag toch iets duidelijker moeten zijn. 
Een laatste bemerking betreft het Provinciaal Centrum voor Volwassenenonderwijs in Gent. 
Ik lees dat er in 2004 een kerstmarkt heeft plaatsgevonden, een kerstmarkt zoals er zeer vele zijn. Het 
ging hier niet om een traditionele kerstmarkt, maar om een kerstmarkt die, net zoals de cursisten NT2, 
multicultureel van aard is. 
Nu ben ik vanuit mijn katholieke opvoeding nogal vertrouwd met het principe “kerstmarkt” en ik weet dat 
het een zeer specifiek iets is, maar het is de eerste keer dat ik geconfronteerd word met het begrip 
“multiculturele kerstmarkt”. 
Ook daar misschien graag enige toelichting over, want ik vermoed dat de twee elkaar een beetje 
tegenspreken. 
Dank u. 

Mevrouw De Brandt 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
In de beleidsverklaring van de provincie 2001-2006 stond onder het hoofdstuk onderwijs dat binnen het 
provinciaal volwassenenonderwijs de uitbouw van het online afstandsonderwijs zou onderzocht worden. 
In september 2002 zou men in het Provinciaal Centrum voor Volwassenenonderwijs te Gent van start 
gaan met een cursus Frans. 
In de algemene beleidsnota en provinciebegroting 2006 vind ik hier niets meer over terug. 
Hoe ver staat men nu met dit project? Worden er al meerdere cursussen gegeven? Zo ja, in welke 
scholen en over welke cursussen gaat het? Of is dit project spijtig genoeg een stille dood gestorven? 
Indien deze cursussen effectief gegeven worden, waar worden ze dan ondergebracht in de 
provinciebegroting en voor welk bedrag? 
Dank u. 

Mevrouw De Brandt 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
In de begroting vinden we onder de rubriek onderwijs verschillende malen onderhoudscontracten terug, 
bijvoorbeeld bij PTI Eeklo, PIHS Gent, PI Burgemeester van Driessche Hamme, PTI Ninove, 
PIVA Oudenaarde, PTI Zottegem. 
In de toelichting van de begroting vinden we hierover niets terug. 
Wat hier opvalt is dat het bedrag voor onderhoudscontracten meestal daalt tegenover vorig jaar. 
Bijvoorbeeld bij PIVA Oudenaarde van 21 000 EUR naar 15 000 EUR. 
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Wat is de reden voor de daling van het bedrag van de onderhoudscontracten? Is het onderhoud van de 
gebouwen niet prioritair? Hoe ouder een gebouw wordt, hoe groter de onderhoudskosten worden. Is er 
vorig jaar een te groot bedrag begroot en wordt het nu realistischer weergegeven? 
Dank u. 

P. 43-44 BELEIDSNOTA: DE VORMING VAN ROOKVRIJE SCHOLEN EN HET OPSTARTEN VAN PREVENTIEPROJECTEN 

Mevrouw Van Grembergen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Vanaf 1 januari 2006 heeft elke werknemer het recht op een werkruimte en sociale voorzieningen die 
rookvrij zijn. In vele bedrijven wordt dit vertaald ofwel in een volledig rookverbod, wat meestal moeilijk te 
realiseren valt, ofwel in rooklokalen. 
Ik was aangenaam verrast te lezen dat op het grondgebied Gent zowel het gemeenschapsonderwijs, het 
stedelijk onderwijs, het vrij onderwijs als het provinciaal onderwijs de intentieverklaring “rookvrije scholen” 
heeft ondertekend. 
Hierbij ziet men dat waar er een constructieve wil is er een samenwerking kan komen die tot een beleid 
kan leiden. 
De provincie Oost-Vlaanderen moet hierin een drijvende kracht spelen en trachten dit uit te bouwen naar 
heel Oost-Vlaanderen. 
Toch een aantal vragen: 
- vanaf 1 april was men verplicht een rookbeleid te voeren. Welke initiatieven heeft de provincie hiervoor 

reeds ondernomen in de scholen en welk beleid gaat men voeren in de provinciale gebouwen? 
- worden onderwijzend personeel of ambtenaren medisch begeleid als ze willen stoppen met roken? 

Dank u. 

P. 44 BELEIDSNOTA: HET OPSTARTEN VAN PREVENTIEPROJECTEN 

Mevrouw Zenner-De Gryze 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
In de algemene beleidsnota kunnen we lezen dat preventie op school geen overbodige luxe is. 
Uiteraard is preventie primordiaal, zeker naar jongeren toe. Binnen het onderwijs hebben jongeren nood 
aan specifieke preventie die beantwoordt aan hun noden en behoeften. Projecten gericht op preventie 
van respectloos gedrag en middelenmisbruik zijn noodzakelijk. Maar graag wil ik er u op wijzen dat het 
vandaag ook van fundamenteel belang is de nodige aandacht te besteden aan het computergebruik of –
misbruik bij jongeren. 
Zeker nu bepaalde videospelletjes op de markt komen die alle grenzen overschrijden  zoals het nieuwe 
computerspel “Bully”, te vertalen als Bullebak, van het Amerikaanse bedrijf Rockstar Games, dat hevige 
reacties uitlokt. 
Het spel zal begin volgend jaar in de rekken liggen, maar de beelden die al vrijgegeven zijn liegen er niet 
om. Als speler kan men in de huid kruipen van een wraakzuchtig kereltje en heel wat punten verdienen 
door allerlei handelingen te ondernemen. 
Huisraad naar leerkrachten en leerlingen gooien is al een goed begin. Maar het kan nog veel beter. Wat 
dacht u van een medeleerling te bedreigen door zijn hoofd boven de toiletpot te houden, spuwen in het 
gezicht kan u nog meer punten opbrengen, enz. 
Samengevat geeft Bully allerhande tips van hoe jongeren hun leerkrachten en klasgenoten kunnen 
pesten. 
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Dit is maar één van de zovele spelletjes en sites. Dan spreken we nog niet van de gewelddadige sites, 
het misbruik van MSN, waar jongeren duchtig gebruik van maken. 

Hoewel sommige wetenschappers niet geloven dat videospelletjes een negatief effect zouden hebben op 
het gedrag van jongeren, is er toch een groeiend aantal wetenschappers dat geweld in videospelletjes 
wél als oorzaak van gewelddaden bij jongeren beschouwen. Zo bijvoorbeeld is het aangetoond dat het 
bloedbad op de Columbine High School in het Verenigde Staten gepleegd was door een jongere die heel 
veel omging met gewelddadige videospelletjes. 

Ik ben ervan overtuigd dat eenieder onder ons wel het nut of zelfs de noodzaak inziet om voor deze 
problematiek een gecoördineerd preventiebeleid op te starten. Een preventiebeleid waarin in er 
samenwerking met scholen, ouders, leerlingen geijverd wordt om ethisch om te gaan met informatie- en 
communicatietechnologieën. Misschien kunnen wij er, onder impuls van de provincie Oost-Vlaanderen, 
een netoverschrijdend project van maken en een campagne opstarten zodat in de toekomst zowel in het 
gemeenschapsonderwijs, het stedelijk onderwijs, het vrij onderwijs als in het provinciaal onderwijs een 
intentieverklaring wordt ondertekend “ethisch en verantwoord omgaan met ICT”. 
Dank u. 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Een hele korte reactie op de terechte bekommernis van de vorige spreekster. 
Helaas betreur ik een beetje dat op een moment dat het Vlaams Belang in het Vlaams parlement een 
voorstel heeft ingediend om een label toe te kennen aan dergelijke computerspelletjes - bijvoorbeeld pas 
vanaf dergelijke leeftijd, omdat die soms zeer gewelddadig zijn - de partij van de vorige interpellant ons 
voorstel heeft afgewezen. Maar ik ben gerust bereid om met een motie op één van de volgende raden 
opnieuw deze problematiek ter sprake te brengen. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Het Vlaams parlement is het Vlaams parlement. Hier zijn we in de provincieraad. 

Mevrouw Zenner-De Gryze 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

Waar ik van schrik is dat jullie aan scholen pamfletten gaan uitdelen waar leugens en laster in vermeld 
staan. Nu is mijn vrees dat jullie binnenkort misschien wel op de markt komen met videospelletjes van 
“hoe meer hoofddoeken u afschiet, hoe meer punten u haalt”. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Dat was minstens een zeer gevatte repliek. 

Mijnheer Joris, doe uw rechterarm een beetje naar beneden, want ik zie schimmen. Alleen uw 
fractieleider krijgt het woord, want ik vind dat ik in het debat woord en wederwoord moet toestaan. 
Het Vlaams Belang is rechtstreeks gevat door de repliek van mevrouw De Gryze. Dus de fractieleider, en 
hij alleen, als hij het wenst, krijgt het woord. 
Dus, Mijnheer Joris, een beetje voorzichtig zijn. Het beeld is al zo indrukwekkend. 
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De heer Stevenheydens 

Mijnheer de Voorzitter, ik zag dat u ook applaudisseerde, maar ik wil toch wel zeggen dat mijn collega 
terecht reageerde op een feitelijke stemming in het Vlaams parlement, op feiten en dat u, Mevrouw, als 
repliek afkomt met fictie en uw eigen fantasie. 
Als de raad begint te applaudisseren voor fantasieverhalen over wat wij allemaal wel eens zouden 
kunnen doen en wat voor ziekelijke geesten, zoals u beweert, wij wel eens zouden kunnen zijn, excuseer, 
maar dat haalt het niveau van de provincieraad erg naar beneden en dan is dit inderdaad niet het Vlaams 
parlement. 

De heer voorzitter 

Uw laatste beschouwing tussen het naar beneden halen van het niveau en het terechtkomen in het 
Vlaams parlement deed mij even schrikken. Maar ik aanvaard dit soort debatten. Dit is een politiek debat, 
hoe dan ook. Het is een beleidsdebat en het is tegelijk ook een politiek debat. 
Ik sluit nu het incident en we gaan over naar mevrouw Verheyden die voor de eerste maal spreekt, zo 
heeft Marc Lootens mij doen opmerken. 

P. 45 BELEIDSNOTA: DE STIMULERING VAN PERMANENTE VORMING VOOR VOLWASSENEN 

Mevrouw Verheyden 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

Zoals ook collega Van Autreve reeds zei, is er sprake in de beleidsnota dat er geopteerd wordt voor het 
verzorgen van een betere trajectbegeleiding en het organiseren - waar structureel mogelijk – van een 
Open Leer Centrum voor individuele leertrajecten. 

Zij zijn zeker een meerwaarde bij het traditioneel onderwijs daar een Open Leer Centrum een plaats is 
met specifieke leermiddelen waar deelnemers zelfstandig, op een eigen tempo, op een eigen niveau en 
onder begeleiding kunnen werken en oefenen. 

Deze bijkomende dienstverlening naar de cursisten toe kadert in een visie van de minister van Onderwijs, 
dat aanvullend op synchroon onderwijs een Open Leer Centrum kan worden opgericht. 
In deze leercentra zal men met de cursisten leertrajecten kunnen uitstippelen die aansluiten op hun 
verworven competenties en kwalificaties. Dit zou kunnen leiden tot minder uitval en een efficiënter 
bereiken van het leerdoel, wat zeer belangrijk is voor cursisten met een leerbehoefte. 

Een goede opleiding is voor jongeren de kans om het later waar te maken. Zoals ook Freddy De Vilder 
reeds zei: laten we ons hoeden voor Franse toestanden waar kansarmen aan hun lot overgelaten 
worden, daar leerkrachten steeds meer de jongeren laten opzoeken via internet en vele kansarmen geen 
computer thuis hebben, laat staan internet. 

Toch komen er nog een aantal vragen naar boven als we spreken over een Open Leer Centrum, 
ongeveer dezelfde als collega Van Autreve: 
- gaat de provincie een Open Leer Centrum organiseren op dezelfde basis zoals basiseducatie dit reeds 

jaren doet? 
- waar zijn er deze structureel mogelijk of moeten hiervoor nog onderzoeken gebeuren? 
- denkt men enkel aan een Open Leer Centrum in het volwassenenonderwijs of ook in het secundair 

onderwijs, waar het zeer belangrijk is? 
- indien het Open Leer Centrum start, gaat men dan enkel tewerkgaan met vrijwilligers of ook met 

gesubsidieerden en statutairen? 
- hoe groot gaan de nodige budgetten dan zijn om deze leercentra te organiseren? 

Dank u. 
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De heer voorzitter 

Ik zei reeds dat fractieleider Lootens gezegd heeft dat het de eerste toespraak was van mevrouw 
Martine Verheyden. 

Applaus 

Ik wens haar hartelijk geluk. 
Ik weet, zoals ik het ook weet van anderen onder u, dat ze bescheiden zijn maar dat ze met aandacht de 
debatten volgen. Ik moedig hen ook aan om bij gelegenheid zeker opnieuw het woord te nemen. 
Proficiat zowel aan de heer Stockman als aan mevrouw Verheyden voor de eerste maal dat ze 
gesproken hebben in de provincieraad. 

P. 186-245: SECUNDAIR ONDERWIJS 

Mevrouw Claeyssens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

Voor mijn tussenkomst voor het onderdeel onderwijs heb ik gekozen voor het item “toegang van meisjes 
tot het beroepsonderwijs”, een slagzin waarvan jullie ongetwijfeld zullen zeggen dat ook deze thuishoort 
in de vorige eeuw. 
Jongens en meisjes hebben immers sedert lange tijd gelijke toegang tot het onderwijs. 

De inleiding waarmee ik deze begrotingsbespreking begon, zal ik niet herhalen. Evenwel blijf ik erbij dat 
het van het grootste belang is dat een goed gelijkekansenbeleid zowel horizontaal als verticaal werkt. 

Verticaal wil zeggen dat er specifieke acties ontwikkeld worden voor vrouwen en/of mannen. Horizontaal 
wil zeggen dat op alle beleidsdomeinen aandacht wordt besteed aan gelijke kansen. 

Tegelijkertijd mogen genderverhoudingen niet los staan van andere doelgroepen: man/vrouwverschillen 
kunnen het uitgangspunt zijn, maar er zijn ook zeer veel onderlinge verschillen op het vlak van afkomst. 

Allerlei studies en statistieken wijzen in dezelfde richting. De kansen op de arbeidsmarkt liggen nog altijd 
lager voor vrouwen dan voor mannen. Dit is onder andere een gevolg van een lagere scholingsgraad. 
Waarom de toegang tot traditioneel mannelijke beroepen of van mannen tot traditioneel vrouwelijke 
beroepen niet promoten? 

Wanneer we het hebben over gelijke kansen voor mannen en vrouwen dreigen we – en ik zeg wel 
degelijk “we”, want ik ben er ook soms eens bij – dit te verengen tot dezelfde kansen voor vrouwen als 
mannen. 
Mannen worden echter ook geconfronteerd met vooroordelen en ongelijke kansen die hen belemmeren 
zich te ontplooien. 
Heeft de heer gedeputeerde vandaag zicht op de tewerkstelling van afgestudeerden uit het provinciaal 
technisch onderwijs en dit eventueel gerelateerd naar geslacht en etnische afkomst? 
Bestaan er vandaag cijfers, Mijnheer de Gedeputeerde, over doorstroming naar hoger onderwijs? 

In de beleidsnota las ik dat er werk zou gemaakt worden om de slaagkansen van 18-jarigen op een 
diploma te verhogen. 
Hoe zit het met de slaagkansen van de studenten in het provinciaal technisch onderwijs? Zijn hierover 
vandaag cijfers voorhanden? 
Ik denk dat een goede databank ook van nut kan zijn voor de verdere uitbouw van ons provinciaal 
onderwijs. 

Dank u. 
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P. 222 EN P. 42 BELEIDSNOTA: SECUNDAIR ONDERWIJS – PTI EEKLO. UITBREIDING OPLEIDINGSAANBOD CENTRUM 
VOOR DEELTIJDS BEROEPSSECUNDAIR ONDERWIJS TE EEKLO 

De heer Stockman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

In welke mate zijn er voldoende middelen voorzien voor de huidige bestaande en voor de verdere 
uitbouw van het Centrum voor Deeltijds Beroepssecundair Onderwijs te Eeklo, daar er nieuwe 
bijkomende opleidingen bij de start nogal wat financiële inspanningen vragen om een degelijke opleiding 
te verzekeren? 

Dank u. 

P. 270: BUITENGEWOON ONDERWIJS – PSBLO MEETJESLAND – CONSTRUCTIES EN GEBOUWEN IN AANBOUW 

Mevrouw Van Grembergen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

Tijdens mijn algemene tussenkomst heb ik reeds de belangen van het provinciaal onderwijs benadrukt en 
in de begroting van 2005 was er reeds een budget voorzien van 220 000 EUR voor een ontwerper 
nieuwbouw PSBLO Meetjesland. 
Dit is echter niet gerealiseerd in 2005 en daarvoor zullen – vermoed ik – gegronde redenen zijn. 

In de voorliggende begroting van 2006 zie ik dat er 3 000 EUR wordt voorzien voor de ontwerper. 
Mijn vraag is: wordt de ontwerper nu effectief aangesteld in 2006? Wanneer is de realisatie voorzien voor 
de nieuwbouw? 

Dank u. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 

Ik ga proberen om in volgorde van interpellanten een zo goed mogelijk antwoord te bieden op de 
gestelde vragen en problematieken en hen, voor zover als mogelijk is, laten inkijken op wat de 
bestendige deputatie denkt rond de aangegeven, reële of vermeende problemen zoals deze leven binnen 
ons onderwijs. 

In de eerste plaats is er de tussenkomst van mijnheer Van Autreve die als leerkracht de problematiek van 
evaluaties ook kent. 

Het evalueren van leerkrachten is niet nieuw. Misschien gebruikte men vroeger een ander woord. Wij 
kregen in onze tijd een beoordeling die van zeer goed over goed naar voldoende en onvoldoende kon 
evolueren. 
Men gaat dat nu veranderen. Men heeft een nieuw decreet geschreven waarin men gaat spreken van 
een evaluatie die alleen nog voldoende of onvoldoende kan zijn. 

Het decreet is als dusdanig wel in orde. Het schrijft trouwens voor dat de functiebeschrijvingen moesten 
klaar zijn – en ze zijn wat ons betreft ook klaar – op 1 september 2005 en dat men zou starten met de 
echte evaluatie vanaf 1 september 2006. 

Er is echter een kleine hindernis die, gesteund door de vakbonden, groot genoeg is, en wellicht voor een 
stuk terecht, om te kunnen beletten dat men effectief start met die beoordeling. 
Wat is er aan de hand? 
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In het nieuw decreet staat vermeld dat voor tijdelijke leerkrachten één onvoldoende meteen het einde van 
de onderwijscarrière betekent. Voor vastbenoemden kunnen twee opeenvolgende onvoldoendes of drie 
onvoldoendes in de loop van de carrière, dus gespreid van 25 tot 60 jaar, meteen het einde betekenen 
van een loopbaan in het onderwijs. 
Vandaar dat men er goed aan gedaan heeft een beroepscommissie te voorzien in het decreet. En daar 
zit het hem juist: die commissie is nog niet samengesteld, want er wordt nogal wat geredetwist tussen 
enerzijds de inrichtende macht en anderzijds de syndicale vertegenwoordigers. Hoe moet die commissie 
nu samengesteld worden? Paritair? Moet die bestaan uit alleen maar vakbondsvertegenwoordigers? Of 
alleen uit mensen van de inrichtende machten? 
Zolang die niet is samengesteld, zal men uiteraard ook de evaluatie niet kunnen invoeren in het 
gesubsidieerd onderwijs. 

Het is dus een belangrijk item. Het komt op ons af. Wij hebben er ook niet op gewacht, in tegenstelling 
met misschien andere netten. Maar wij hebben ons zo goed als enigszins mogelijk proberen voor te 
bereiden. 

De functiebeschrijvingen zijn klaar. Er zijn weliswaar nog geen functioneringsgesprekken geweest. 
Waarom? 
Ik kan u garanderen dat de vakbonden van zeer nabij zitten toe te kijken hoe wij met die problematiek 
omgaan, hoe we daarmee vorderen en ik ben ervan overtuigd dat het opstarten van 
functioneringsgesprekken zou geïnterpreteerd worden als een aanloop naar de evaluatie met de 
procedure zoals in het decreet voorzien en wellicht meteen tot acties zou leiden. 

Dat hebben we niet gedaan, maar dat neemt uiteraard niet weg dat de klassieke methode - zoals we die 
nu gebruiken - voor het beoordelen van onze leerkrachten blijven doorlopen. Die staan daar vrij dichtbij. 
Men noemde het misschien geen functioneringsgesprek, maar een goede directeur zal uiteraard een 
nieuwe leerkracht opvangen, zal zeggen wat er van hem/haar verwacht wordt en zal hem/haar laten 
bijstaan door een oudere collega of door collegawerkgroepen die de jonge leerkracht een stuk mee 
blijven vormen tijdens de carrière in de vorm van coaching. 
Wij doen dat ook. 

Wat dan de correcte evaluatieprocedure betreft, zoals die op ons afkomt. 
De directies zien dan toch wel die zaken op zich afkomen, en niet alleen het evalueren. Zij moeten ook de 
functiebeschrijvingen overleggen met elk van hun leerkrachten. Beiden moeten deze ondertekenen. 
Nadien moeten ze gaan evalueren. 

Hebben die al een stuk bijscholing gekregen? 
Ik denk dat die mensen klaar zijn. Al de directies hebben de provinciale opleiding voor evaluatoren 
kunnen volgen. 
In tweede instantie is door het Provinciaal Onderwijs Vlaanderen – dat is onze provinciale koepel voor het 
onderwijs – een cursus schoolmanagement afgerond met daarin een vrij stevige module Human 
Resources Management, met een luik over het evalueren van medewerkers en daarnaast het houden 
van functioneringsgesprekken op basis van functioneringsbeschrijvingen. 
Al onze selectie- en bevorderingsambtenaren hebben die zaak gevolgd en zijn op dat vlak voorbereid. 

Naar de toekomst toe wordt het evalueren van leerkrachten door de directies bekeken als één van de 
belangrijkste elementen voor de bijscholing. 
De regelgeving rond evalueren en de praktijk van het evalueren zijn twee dingen die door ons 
Begeleidingscentrum voor Provinciaal Onderwijs opnieuw op de mogelijkheden zijn geplaatst. Wie wil, 
kan dat volgen. 
Ik denk dat we daar goed voorbereid zijn. 

Wat de denktank betreft rond "Anders gaan leren en anders gaan lesgeven" evolueren wij meer en meer 
van een onderwijs Ex Cathedra - zoals wij in onze jeugd vaak hebben gekend en wat wellicht een goede 
methode is voor de allerbesten in de klas - naar een meer moderne aanpak. We evolueren naar een 
activerend leren, zoals men het tegenwoordig noemt, naar zelf leren - zelfstudie zoals men het met een 
eenvoudiger term zou kunnen stellen - waarbij we ervan uitgaan dat de cursist op zijn tempo een aantal 
dingen verwerft door zelf te gaan zoeken, weliswaar begeleid, weliswaar gecoacht door een leerkracht, 
door een medecursist of een medeleerling. 
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Men heeft alle mogelijke vormen en mogelijkheden om naast het zuiver cognitieve ook een aantal 
attitudes bij te brengen van elkaar ondersteunen, elkaar helpen. Dat zijn dingen die meer en meer aan 
bod komen in ons onderwijs. 

Nu moet u zich daar voorlopig niet teveel van voorstellen, want die stap zal enorm veel geld kosten. 
Als men van het klassikaal onderwijs naar een bijna individueel onderwijs zal overgaan, waarbij men dan 
nog de leermiddelen voor elk van de leerlingen ter beschikking moet hebben om zelf de zaken te kunnen 
vinden die ze nodig hebben om zichzelf te ontwikkelen en om hun kennis uit te bouwen, gaat het 
inderdaad zeer veel geld kosten. 
Dat zal gaan van een bijna noodzakelijke individuele computer die men nodig heeft, het ingeschakeld zijn 
in een netwerk tot lokalen die daarvoor moeten beschikbaar zijn. En men moet daarnaast ook nog 
mensen in de klas hebben. 
Ik vrees een beetje dat waar men het vandaag doet met één leerkracht voor ongeveer 15 leerlingen, men 
dan nog maximum vijf of zes cursisten zal kunnen begeleiden indien men dat goed zal willen doen. 

In ieder geval starten wij daarmee door in elk van onze scholen de PAV-lokalen – project algemene 
vorming voor wat het onderwijs betreft dat wij geven, het beroepsonderwijs - op zijn minst zo een aantal 
klassen uit te bouwen. Het is de bedoeling van in elke klas één multimediahoek te hebben waar dat 
systeem kan worden aangepakt. 
Dat laat toe dat men differentieert in de klas, dat men aan een leerling die al wat vooruit is eens zegt: “U 
kent dat al, ga nu eens dat opzoeken en weet mij te zeggen hoe het in elkaar zit.” 
Zulke dingen zijn vandaag praktisch mogelijk. 

Wij starten een soort van Open Leer Centrum waar wij ook op zijn minst één dergelijke klas deze maand 
of volgende maand klaar hebben met bemeubeling en met ICT-apparatuur. 
Daar zullen wij dan voor de volle 100 % voor de nieuwe methodiek gaan. 

Mijnheer Van Autreve heeft het ook nog eventjes gehad over de nieuwe taakbelasting. 
Die methodiek wordt bijgebracht door de leerkrachten aan zichzelf. Het POOV heeft een groep 
vrijwilligers – maar onder deskundige leiding uiteraard – bij elkaar gebracht. De collega’s zitten daar 
samen, wisselen in Brussel hun onderlinge ervaringen uit en geven aan elkaar goede methodes, goede 
ervaringen door zodanig dat die via een soort van multiplicator-effect in het volledige provinciale net 
kunnen gebruikt worden. 
Men zegt mij althans – ik ben er nog nooit bij geweest, maar ik kan het mij best voorstellen – dat die 
26 mensen zeer enthousiast zijn en dat men eigenlijk verrast is over de resultaten die soms door 
collega’s worden bereikt en dat ze die met graagte ook implementeren in hun eigen didactiek. 
Het is een methode om dat type van oude, in hun vak vastgeroeste leerkrachten – die wij allemaal allicht 
en helaas hebben gekend – een nieuw elan te geven. Ze zullen dat wel kritisch benaderen, maar die 
oude bromberen zijn ook wel verstandig genoeg en hebben wellicht ook nog een beetje enthousiasme in 
zich om hun methodiek – zij het dan misschien experimenteel – voor een stuk op die manier te gaan 
aanpassen. 

Welke school speelt hierin een voortrekkersrol? 
Er zijn tal van scholen die daarop inspelen, maar ik wil direct grijpen naar de aanpak die we in Zottegem 
hebben – en dan zijn we bij uw laatste vraag, Mijnheer Van Autreve – die trouwens een zeer goede score 
behaalde bij de doorlichting en die toch wel voor een stuk als exemplarisch kan worden bestempeld voor 
wat de aanpak van leerlingen met leerstoornissen betreft. 

Men probeert daar een aantal speciale methodieken uit die soms vrij ver gaan, maar waarmee men er 
toch in geslaagd is die door de doorlichtingscommissie te laten aanvaarden. 
Ik geef een voorbeeld. 
Als u iemand die last heeft van dyslexie een geschreven examen laat maken, heeft die al een zware 
handicap. Als men een strenge leerkracht heeft, kan die u quoteren op schrijffouten. Als u dat schriftelijk 
examen vervangt door een mondeling examen is die zaak opgeruimd. 
Er zijn nog andere voorbeelden. 
Iemand die geneigd is trager te werken, kan men langer laten werken tijdens de examens door een 
goede planning in het examenrooster. Dat zijn het soort van faciliteiten die men gebruikt in die school en 
die wij dan achteraf, via PIBO en collegagroepen, ook in de andere scholen inbrengen. 

Er zijn nog andere zaken. 
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Ik denk daarbij onder meer aan de zeer intensieve communicatie die men in dergelijke gevallen met de 
ouders voert omdat dat soort kinderen met leerstoornissen niet alleen op school maar ook thuis van nabij 
moeten opgevolgd worden. Anders vergeet men thuis wat men op school geleerd heeft of omgekeerd. 
Het is best dat daar de communicatie zeer intens en duurzaam is. 

Wat betreft het Open Leer Centrum vraagt u naar het vrijwilligersgebruik. 
Ik heb u op de commissie gezegd dat ik daar ook voor een stuk problemen mee heb. Ik heb lang 
nagedacht vooraleer te zeggen “begin er maar aan”, maar ik denk dat op de manier waarop wij het 
wensen in te vullen er geen gevaar bestaat. 
Wij hebben gezegd dat wij het Open Leer Centrum in eerste instantie maar open zetten naast het voltijds 
leerplan, want dat moet daar ook gebruik kunnen van maken. 
Wat de cursisten volwassenenonderwijs betreft zetten we het in eerste instantie open voor de cursisten 
die bij ons zijn ingeschreven. Wat de begeleiding betreft door vrijwilligers nemen we mensen die we zelf 
kennen, dus ex-cursisten uit ons eigen onderwijs. Ze zullen nooit alleen staan in de klas. Ze zullen altijd 
begeleid zijn door een leerkracht. De uren moet men maar putten uit de uren “bijzondere taken” die men 
heeft, de uren van de leerkracht die begeleidt moeten komen uit het lesurenpakket. 
Ik denk dat op die manier alle mogelijke voorzorgen genomen zijn. 

Dat brengt mij bij de tussenkomst van de heer Stevenheydens die in de eerste plaats naar cijfers 
verwezen heeft. 

Ik zeg het niet graag – en het is een beetje in strijd met mijn eigen verleden - maar met cijfers kan men 
natuurlijk alle mogelijke dingen bewijzen. Dat is wat mijnheer Stevenheydens hier probeert als hij zegt 
65 000 000 EUR en 45 000 000 EUR. 

Mijnheer Stevenheydens, u moet weten dat in de werkingskosten, die over vele tientallen miljoenen gaat, 
ook personeelsinkomsten zitten. 
Het is namelijk zo dat al het onderhoudspersoneel betaald wordt op de werkingskosten en daar hebt u 
meteen al 10 000 000 à 15 000 000 EUR van uw verschil om weg te cijferen. 
Er zitten daar soms ook afbetalingen in; afbetalingen die oorspronkelijk in de buitengewone begroting 
zitten, maar nadat het eerste jaar is uitbetaald, komen ze in de gewone begroting. Men krijgt daar zeer 
eigenaardige verschuivingen en men kan vandaag onmogelijk stellen dat het verschil 20 000 000 EUR 
zou zijn. 

Ik laat de rest van uw bedenking over oneerlijke concurrentie, of weet ik veel, voor uzelf. Het enige wat 
wij doen is ons aanpassen aan de behoeften, aan de dingen die voorgeschreven zijn door de 
doorlichtingscommissie en anderzijds aan wat ons overkomt na het toepassen van VLARIA, VLAREM, 
enz. 

Uiteraard moeten onze kinderen in gebouwen zitten in barakken zitten, is niet meer van deze tijd - en dat 
kost geld. Ik neem aan dat u weet dat nog veel van onze jongens en meisjes helaas in barakken zitten. Er 
komt nog wel een en ander op dat vlak op ons af als het van mij afhangt, want ik vind dat het niet kan. En 
als u vindt dat het wel kan, moet u dat eens naar buiten toe zeggen. 

Dat brengt mij dan bij een tweede aspect van de vragen, Mijnheer de Voorzitter, die mijnheer 
Stevenheydens heeft gesteld, namelijk of wij wel naar het onderwijs toe zouden inspelen op wat vanuit 
het bedrijfsleven wordt gevraagd. 
Laat mij vooraf dit zeggen. 
Als het de bedoeling is om als ‘a puppet on a string’ naar de pijpen te dansen van het bedrijfsleven: dat 
zal ik nooit doen. Neem dat van mij aan. Dat is ook niet de taak van het onderwijs. 
Het onderwijs moet in de eerste plaats de mensen vormen in al hun aspecten, in al datgene dat tot hun 
persoonlijkheid kan bijdragen en dan moet men natuurlijk één aspect ook meenemen, dat is de 
tewerkstelling. 
Dat wij dat doen, is alleen al door de aard en de keuze van ons onderwijs aangetoond want wij richten 
hoofdzakelijk technisch en beroepsonderwijs in, buitengewoon onderwijs, datgene wat anderen niet doen 
of waar ze hun geld niet willen insteken. 
Dat is de reden waarom wij provinciaal onderwijs geven en specifiek in die sector. 
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Wat de functionaliteit van ons onderwijs betreft kan ik u tal van voorbeelden geven van zaken die wij 
hebben ingericht na een behoefteonderzoek in de regio na een gebrek aan mogelijke kandidaten in 
tewerkstelling. 
In PI Hamme werd "werktuigmachines" opgericht. We hebben "fotolassen" opgestart. We hebben 
“multimediatechnieken" en "autotechnieken" opgestart in Ninove. We zijn in het Meetjesland gestart met 
het deeltijds beroepssecundair onderwijs, wat een beetje aansluit bij de problematiek waarover mevrouw 
Claeyssens daarjuist heeft gesproken. 

Waarom hebben we dat daar gedaan? Waarom zitten er ook een aantal specifieke zaken in naar meisjes 
toe? 
Ik constateer dat er duizenden jongedames die niet goed studeren eigenlijk worden vastgehouden in een 
afdeling, die uiteraard ook mooi is als ze geschikt is voor degenen die erin terechtkomen, namelijk 
“kantoor-verkoop”. Maar we hebben zoveel meisjes in de richting “kantoor-verkoop” zitten die allicht 
geschikt zouden zijn om een technisch beroep te leren waarin ze zich misschien zouden thuis voelen en 
waar ze waarschijnlijk ook veel meer kansen op tewerkstelling zouden hebben en dat ook goed zouden 
kunnen doen. Meisjes kunnen op dat vlak soms verrassend goede resultaten boeken. 
Lassen bijvoorbeeld is één van de mogelijkheden, want het is niet uitgesloten dat jonge meisjes dat doen. 
We hebben “bouwkundig tekenaar” en we hebben “zaal- en keukenmedewerker” opgestart. 
Daarnaast hebben wij in ons provinciaal onderwijs maatwerk, als ik het zo mag zeggen, naar bepaalde 
vragen toe. Zo richten wij in Zele een aantal cursussen in op vraag van de VDAB onder andere. 
Wij hebben ook voor bepaalde bedrijven acties gedaan in een soort van contractonderwijs. We hebben 
daarvoor een reglement uitgewerkt. 
En ik heb nog één voorbeeld in mijn hoofd, met name een vraag van een firma die zei: ”Wij hebben in ons 
bedrijf regelmatig Frans nodig en ICT is duidelijk een gebrek. Mogen wij niet eens met ons personeel 
komen? Bekijk het een keer, zoek de behoeften op en zet daar dan binnen uw regulier pakket van 
cursussen iets op dat ons ten goede komt.” 
Dat is helemaal afgewerkt geweest binnen ons reglement. 
Een ander element is het geven van een cursus Chinees voor een aantal mensen, bedrijfsleiders die 
meegeweest zijn met de handelsmissie naar China. 

Dat bewijst allemaal dat wij inspelen op de vraag die leeft. 
Er zijn nog andere voorbeelden. De Medico-Sociale Administratie is daar één van. 

Het is wel moeilijk wanneer men iets wil gaan opstarten buiten het studiegebied dat men al heeft en het is 
een hele lijdensweg vooraleer men kan starten. Er moet een advies voorgelegd worden aan VLOR, men 
moet programma’s hebben, men moet adviezen hebben binnenkort van RESOC, een nieuw orgaan. Tot 
nu toe was dat STC, enz. 
Het duurt zeer lang, maar we zijn er in sommige gevallen, zoals bijvoorbeeld bij de Medico-Sociale 
Administratie,  in geslaagd dat van de grond te krijgen. 

Ik denk dat dit ongeveer het essentiële was van wat ik aan mijnheer Stevenheydens wou zeggen. 

Misschien nog dit. Moet de taakstelling van ons onderwijs herzien worden? 
Ik denk dat wij door de keuze van technisch en beroepsonderwijs juist inspelen op wat ik meen begrepen 
te hebben uw bezorgdheid te zijn. Ik zie dus niet direct een behoefte om vandaag het geweer van 
schouder te veranderen. 

Mijnheer de Voorzitter, ik kom dan bij mijnheer Veys. 

Ik betreur, Mijnheer Veys, dat u mij één lijntje geeft en dan met alle mogelijke problematieken uit de hoek 
komt. Het is mij niet mogelijk om hier te antwoorden op vragen zoals “2.3. springt naar 2.3.8 achter 2.1.1.” 
Ik wil u eens uitnodigen voor een examen. Ik zal uw tekst nemen. Ik lees en u noteert. We zullen dan zien 
hoever u straks staat. 
Ondanks dat doe ik een poging om, voor zover ik mijn nota’s nog kan lezen, u te antwoorden op uw 
vragen. 

Ik heb wel nog kunnen noteren “financieel beleidsplan pagina 10 en 11”. U moet mij dat eens geven. Ik 
bezorg u dan een schriftelijk antwoord. 

Wat de evaluatie betreft, daar heb ik het reeds over gehad. 
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De scholengemeenschappen, 1 september. Waarom wachten tot 2006? 
Omdat wij vandaag niet zien wat het voordeel zal zijn dat de BUSO-scholen zullen hebben door tot een 
scholengemeenschap toe te treden. Het is bovendien iets dat zeer gevoelig ligt. 
Er zitten een aantal dingen aan vast en ik wil geen nieuwe schooloorlog gaan ontketenen door 
bijvoorbeeld verplicht te worden van te veranderen van CLB. 
Dat zijn dingen die nogal gevoelig liggen en ik wil daar eerst de zaken goed voorbereiden vooraleer die 
toetreding te doen, zeker als ik niet weet vandaag wat de voordelen gaan zijn. 
Dat was destijds bij het lager en bij het gewoon secundair onderwijs enigszins anders, maar vandaag is 
dat niet duidelijk. Vandaar dat we van de tijd die ons gegund is tot 1 september 2006 gebruik willen 
maken. 

Over het DBSO was u tevreden over, denk ik. 

Wat de rookvrije scholen betreft is het niet een vrijblijvend invoeren van ons, maar een verplichting. Het 
rookvrij zijn van alle werkplaatsen en dus ook van scholen wordt ons decretaal opgelegd vanaf 
1 september. Wij hebben dat voor de volle 100 % ingevoerd, althans buiten Gent. Voor Gent is er een 
aanloopperiode waarbij men eerst sensibiliseert met folders, attracties. Waar men de leerlingen ook voor 
een stuk dat rookvrijminded zijn bijbrengt. Maar voor de scholen buiten Gent opteren wij voor de korte 
pijn: nergens roken, niet binnen, niet buiten, niet op het grondgebied van de school en liefst ook niet in 
het zicht van de school. 
Sommige leerkrachten zijn daar ongelukkig mee. Ik ben ook een tijd ongelukkig geweest toen ik stopte 
met roken, maar ik voel mij nu gezonder, beter en dat ongeluk is in een stukje geluk veranderd. Dus ik 
hoop dat het voor onze medewerkers in het onderwijs ook het geval is. 

Wat betreft uw vraag in verband met de drugsproblematiek. 
Voor mij geen enkel probleem om eens de drugsproblematiek in een commissie te behandelen, 
misschien samen met collega Van Der Meiren die Pisad als instrument heeft gelanceerd. Het zal straks 
een APB worden. Ik heb er geen enkel probleem mee om de twee commissies eens samen te nemen en 
deze daarover eens te laten doorbomen. 
Maar u mag niet zeggen dat we er nog niet over gepraat hebben. Het is meerdere keren in de commissie 
aan bod geweest. 
U weet – u hebt het trouwens een beetje in uw tekst verweven, zonder het expliciet te zeggen – dat het 
stilaan op de zenuwen begint te werken van onze directeurs om iedere keer geconfronteerd te worden 
met vragen over drugs, gevechten en vandalisme, enz. Men krijgt op de duur de indruk dat wij geen 
gewone school zijn, maar dat er een type van mensen bij zijn waar men naast iedere leerling een 
gendarme moet zetten om hem in toom te houden. Dat is het zeker niet. 
Hun vraag – en ik maak ze u met graagte over – is: “Vraag eens aan mijnheer Veys om alstublieft een 
keer iets positief naar voor te brengen. Dan kan ons onderwijs ook eens op een positieve manier in het 
nieuws komen.” 
U moet de gedeputeerde daar niet bij vermelden, het is mijn vraag niet. 

Wat de samenwerking met het buitenland betreft dring ik erop aan dat het break-even moet zijn, maar er 
zijn – u zult dat wel weten – een aantal Europese fondsen die het mogelijk maken om die buitenlandse 
contacten te realiseren. 
Het uitgangspunt is dat het break-even moet draaien. 
We leggen er wel iets bij. Men moet ergens allicht een kleine 2 000 000 BEF vinden, maar dan gespreid 
over alle mogelijke scholen om bij te passen, maar het credo is dat het moet betaald worden binnen de 
Europese projecten. 

Wat het Huis van het Nederlands betreft ben ik inderdaad voorzitter en ondervoorzitter, maar wel om de 
gelden die we aan de beide instellingen geven in het oog te houden, om te zien hoe ze worden besteed. 
Gent is opgestart - wij zijn hier trouwens begonnen met een vzw - en daar heeft men de knowhow, de 
ervaring. Het heeft dus het voordeel, via mijn aanwezigheid in het Huis van het Nederlands 
Oost-Vlaanderen, dat al die ervaring van Gent ook meteen kan overgebracht worden naar het Huis van 
het Nederlands Oost-Vlaanderen. Maar maak u geen zorgen. Ik blijf daar niet zitten. Volgend jaar ben ik 
weg. Ik ben 65 jaar en dan zal de nieuwe gedeputeerde van Onderwijs die zaken wel overnemen. Ik word 
er ook niet voor betaald, tussen haakjes. 

Wat die kerstmarkt betreft heeft een snelle geest mij iets opgemerkt, Mijnheer Veys. Het is wellicht ook 
iemand die een christelijk verleden heeft en een christelijk heden. Maar als u het hebt over de binding van 
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een kerstmarkt en het multiculturele, zegt de man in kwestie mij: bij de drie koningen was er een zwarte 
en ze kwamen op een kameel uit de woestijn. Misschien ligt daar de link. Ik weet het niet, maar het zou 
kunnen. 
Dan komen we bij mevrouw Carola De Brandt. 
Het gaat hier over twee vragen. 
Ten eerste gaat het over een technische vraag in verband met onderhoudscontracten. 

Mevrouw, het is inderdaad zo dat u in de begroting onder de rubriek 'onderhoudscontracten' voor het PTI 
Eeklo schrijft: "In de toelichting van de begroting vinden we hierover niets terug." 
U stelt: wat hier opvalt is dat het bedrag van de onderhoudscontracten meestal daalt tegenover vorig jaar, 
bijvoorbeeld PIVA Oudenaarde van 21 000 naar 15 000 enz. Daar moet u niet veel achter zoeken. Dit 
komt doordat de onderhoudscontracten voor de provinciale onderwijsinstellingen verschoven zijn. Er is 
voor een stuk een kredietverschuiving naar dienst 72, terwijl dit vroeger thuishoorde bij dienst 71. De 
puntjes zijn gewoon op de i gezet door onze ontvangerij of dienst die de zaken doorlicht, opvolgt en 
beweert dat dit niet meer mag geplaatst worden op dienst 72, maar wel op dienst 71. Het verschil is dat 
het wassen van de ruiten niet meer bij dienst 71 maar wel bij dienst 72 zit. Dit is de verklaring voor de 
verschuiving van de onderhoudscontracten. 

Ik dacht dat u ook een vraag had over het afstandsonderwijs. Wij hebben eens met veel poeha op ons 
bord gekregen dat men in Gent zou starten met afstandsonderwijs. Daarover hoor ik niets meer. Het is 
niet zo dat het ondertussen opgedoekt is, indien dit u kan geruststellen. Wij zijn er ondertussen op drie 
verschillende manieren mee bezig. 
In de eerste plaats is er het project 'Alert' in samenwerking met EduWEST. Dit is een West-Vlaams 
informaticabedrijf waar West-Vlaanderen in zit. Op dat vlak is dit bedrijf de koploper geweest voor het 
afstandsonderwijs. Wij gaven daar een cursus Frans en Engels. Momenteel richten we enkel de cursus 
Frans in. We doen dit in samenwerking met de Kamer van Handel en Nijverheid van Brussel. We spelen 
daarmee in op de vraag van het bedrijfsleven met het GITEC van Kortrijk en het PCM van Hasselt. Wij 
hebben samen voor de basistalen, namelijk Frans, Engels, Duits en Nederlands een lange-
afstandscursus ontwikkeld. Wij geven deze cursussen in combinatieonderwijs: 50 % contactonderwijs en 
50 % afstandsonderwijs. De kostprijs bedraagt 2 500 EUR. Vanaf volgend jaar zullen wij 400 EUR per 
jaar auteursrechten krijgen omdat we mee de zaak hebben ontworpen. 
Daarnaast is er CVO online in samenwerking met het Ministerie van Onderwijs. Het Ministerie van 
Onderwijs, meer bepaald het volwassenenonderwijs heeft ons gevraagd om voor hen een aantal 
cursussen online te geven, wat wij momenteel doen voor Spaans, Italiaans, Nederlands en Engels. Voor 
deze vier cursussen staan we in voor het departement Onderwijs. Dit wordt integraal betaald door het 
departement Onderwijs. Voor de cursist kost dit 25 EUR. 

Ten slotte is er ook het gecombineerd onderwijs Informatica en Doceos, waar wij Access 3 en Excel 3 
geven via afstandsonderwijs. 
U ziet dat wij dus niet bij die ene taal gebleven zijn. Ondertussen zijn wij overgestapt naar talen en 
informatica. Wij geven ook een aantal cursussen voor wat vroeger de cursussen waren van het 
volwassenenonderwijs van het departement Onderwijs waar wij momenteel een stuk proefproject 
uitvoeren. 

Ik kom nu bij mevrouw Kerste Van Grembergen in verband met de vorming van rookvrije scholen en het 
opstarten van preventieprojecten. Ik dacht dat ik daarop reeds voor een stuk geantwoord had. 
In Gent zijn we bezig met de aanloop en de voorbereiding. 
Waar we nog niet in geslaagd zijn is de voorbereiding en de begeleiding van degenen die willen stoppen. 
Wij hebben contacten gehad met het Universitair Ziekenhuis Gent waar men die ervaring wel heeft. Het is 
de bedoeling om, indien dit nodig zou zijn, in samenwerking met het IDPBW waar het ander 
provinciepersoneel zit, die begeleiding op te starten. 

Dit brengt mij bij mevrouw Zenner-De Gryze met de vraag om aandacht te hebben voor een stuk 
preventie bij het gebruik van informatica op de scholen. Dit zijn uiteraard geen feiten, maar men probeert 
feiten te voorkomen. 
Wanneer men vraagt naar coördinatie of een gecoördineerde aanpak dan voel ik zelf aan dat we daaraan 
te weinig aandacht besteden. Ik kan u alleszins verzekeren dat we een stuk autonomie aan onze scholen 
laten, anders voelen ze zich te sterk betutteld en zullen ze ervan uitgaan dat het van Gent komt. 
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Vandaar, Mevrouw, kan ik u een aantal dingen geven die van school tot school verschillend maar toch 
waardevol zijn. 

Bij het toezicht en begeleidend werken op pc's kan ik u meedelen dat tijdens de lessen informatica de 
leerlingen gewezen worden op de gevaren van internet. Wij hebben trouwens daaromtrent een 
uitgebreide nota laten verspreiden aan leerlingen, ouders en leerkrachten naar aanleiding van een vraag 
die in de commissie Onderwijs gesteld werd. 
Concreet zijn er ook andere dingen. Er wordt toegang verleend tot een beperkt aantal websites. Indien 
men volledige toegang wenst tot het internet moet men dit schriftelijk aan de leerkracht vragen. Dit is 
meer bedoeld voor cursisten dan voor leerlingen. 
De scholen bouwen controlesystemen in. Het is zo dat de ICT-coördinator tweedagelijks controleert wat 
er allemaal geraadpleegd is. U weet dat u dat vrij vlug kan te weten komen. Men riskeert zich op dit vlak 
niet al te veel. 
Bij het PTI Zottegem en het PIVA Oudenaarde bestaat een computerreglement dat zelfs ingeschreven is 
in het schoolreglement. In Eeklo is men in het bezit van een speciaal programma 'Net op school'. Hierbij 
kan de leerkracht de schermen van de leerlingen oproepen. 
Ik denk dat wij zeer veel doen, maar het is misschien goed om op dat vlak eens een stuk te coördineren, 
al ga ik ervan uit dat het normaliter automatisch zou moeten gebeuren via onze ICT-coördinatoren die 
meestal in 5 à 6 scholen komen en samenzitten op bepaalde momenten om dergelijke dingen te sturen. 
Trouwens het PIBO zou zich daar eens kunnen over buigen. Ik beloof bij deze om dit kortelings te doen. 

Dit brengt ons bij het Open Leercentrum, Voorzitter, waar mevrouw Martine Verheyden het over had. 

Ik heb er al heel veel over verteld in mijn repliek naar mijnheer Van Autreve toe. Het is zo dat wij zowel 
naar het voltijds leerplan als naar het volwassenenonderwijs het Open Leercentrum willen opstarten. Het 
zit in de methodiek van ons onderwijs naar de toekomst toe ingebouwd, maar we beginnen voorzichtig. 

Wat de vraag in verband met budget betreft voorzien wij voorlopig dat wij starten met de uitrusting van 
een tiental zware computers in een klas. Die softwareprogramma's vragen een zware onderbouw, dus 
gaan we een tiental zware computers installeren. Ik heb er nu reeds 25 in reserve. In de zitting van de 
bestendige deputatie donderdag aanstaande gaan we het hebben over de vervanging van pentiums 3 
door zwaardere pc's die het mogelijk maken om tekenprogramma's te draaien. We zullen deze computers 
eventueel recupereren om ze in dergelijke leercentra te installeren. Wat de kostprijs van die vrijwilligers 
betreft is er het systeem dat mede door de collega is ontwikkeld, inspelend op wat wettelijk of decretaal 
voorzien is. Men mag als vrijwilliger of gepensioneerde 40 prestaties leveren op jaarbasis waarvoor men 
1 000 BEF mag krijgen. Dat geeft u meteen een zicht op wat het maximaal zou kunnen kosten wat 
vrijwilligers betreft. Wanneer u er 10 hebt aan ieder 1 000 BEF maakt dit 10 000 BEF, vermenigvuldigd 
met 40 weken is 400 000 BEF. Dit is de prijs waarmee u al die vrijwilligers betaalt. Wij moeten wel 
voorzichtig blijven. Het blijft een beetje mijn vrees dat wij de klassieke tewerkstelling daarmee zouden 
verminderen. Het heeft geen zin dat wij aan de ene kant aan leerkrachten zeggen dat ze aan 55 of 58 
jaar met pensioen mogen gaan en dan terugkomen om zich een paar uren per week te amuseren en 
betaald worden waardoor we vermijden dat bepaalde leerkrachten een job zouden kunnen vinden. 
Dit was het wat het Open Leercentrum betreft. 

Ik kom nu bij mevrouw Claeyssens die vragen heeft gesteld naar de relatie gender-onderwijs. 
Het is zo – mevrouw heeft dit trouwens zelf gesteld – dat er geen fysieke drempels zijn. De 
toegankelijkheid van dat onderwijs staat integraal open, zowel voor jongens als voor meisjes. Wij hebben 
in het verleden pogingen gedaan, maar het zit zeer diep geworteld in onze Vlaamse bevolking. Op een 
bepaald moment hebben we zelfs een bijzonder budget aan het PTI Eeklo gegeven. Wij wilden hen 
duidelijk maken om zich specifiek te richten op meisjes voor afdelingen elektronica, technisch tekenen 
enz. waar dames evengoed voor geschikt zijn. Het heeft weinig resultaat gehad. Er zitten meisjes in die 
richtingen, maar het is een verwaarloosbaar percentage, namelijk meestal 2 %. Het is wel beter in het 
DBSO omdat men daar direct op de beroepsloopbaan afstemt en gemakkelijker meisjes aanspreekt. 
Ik heb hier cijfers in verband met diplomaverwerving, Mevrouw, maar ik denk dat het niet veel zin heeft 
om ze hier allemaal te citeren. 

Over doorstroming uit de nijverheidssector naar het hoger onderwijs wil ik het misschien ook even 
hebben. Ik denk dat we met fierheid kunnen meedelen dat – ik heb het hier over drie scholen – er in 
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Zottegem 11 TSO-afgestudeerden verder studeren. Het slaagpercentage voor het tweecyclionderwijs, 
meer bepaald voor de studierichtingen industrieel ingenieur of universiteit, is de helft. 
In het eencyclusonderwijs slagen 75% van de leerlingen. Van degenen die uit het 7de specialisatiejaar 
komen, slagen 92%. Wat Eeklo betreft slagen 20% en 23% van de leerlingen in het eerste jaar. 
De rest van de cijfers zal ik u bezorgen, ook wat de attestering betreft. Ik denk dat deze vrij mooi zijn. 

Collega Jean-Pierre Stockman vroeg ons om voldoende centen te voorzien. Maak u niet ongerust, 
Collega, want uw centen zijn ingecalculeerd in de gelden die wij hebben voorzien voor het PTI Eeklo. Ik 
heb ze hier voor u uitgeprint. Ze zullen zeker aanwezig zijn. Het voordeel van een dergelijk 
DBSO-centrum in te planten in een technisch onderwijs in een grote school zoals Eeklo is dat reeds alles 
qua ateliers aanwezig is. Dus kunnen wij ons met vrij weinig beperken qua nieuwe aankoop. 

Er blijft nog de concrete vraag van mevrouw Van Grembergen naar het startcijfer voor het project 
'Stoepe'. Wij hadden eigenlijk voorzien om de bouw aan te vangen in 2006. Op een bepaald moment 
begonnen we te twijfelen tussen nieuwbouw of aankoop. Het heeft een tijdje geduurd vooraleer we het 
schattingsverslag van het gebouw dat we op het oog hadden, ontvingen. Nadien heeft hij ons gezegd: 
"We verkopen niet meer." Bij het bezoek heeft de technische dienst ons gezegd dat het gebouw niet zo 
geschikt is. Het zou dus beter zijn om over te gaan tot nieuwbouw. Het is de bedoeling dat de nieuwbouw 
geplaatst wordt op 'Stoepe'. Het voorontwerp is klaar. Wij hebben de centen om het ontwerp dit jaar te 
starten. In 2006 zullen we het ontwerp maken, wat het ganse jaar in beslag zal nemen. In 2007 kunnen 
we dan starten met de nieuwbouw indien de nieuwe raad van oordeel is dat dit nog nodig is. 

Voorzitter, ik denk op alles geantwoord te hebben, maar ik ben graag bereid indien er nog vragen zijn om 
erop in te gaan. 

De heer Veys 

Ik dank de gedeputeerde, ondanks mijn zeer sobere ingediende vraag, omdat hij uitvoerig ingegaan is op 
de gestelde vragen. 
In verband met de cijfers wil ik hem gerust tussen pot en pint de zaken voorleggen. Ik heb mij ook op 
voorhand verontschuldigd omdat ik dit niet in de commissie heb gedaan. Mijn ogen zijn er pas nadien op 
gevallen. 

In verband met de investeringen in gebouwen heb ik nog een nieuwe vraag. Omdat het vanuit de 
Vlaamse overheid een nieuwe techniek is had ik graag vernomen hoe de deputatie staat tegenover de 
techniek van PPS (private financiering). Men gaat deze gebruiken op Vlaams vlak om bepaalde 
dringende projecten te realiseren. Heeft men daar bij de provincie reeds over nagedacht? 
Ik denk dat er vooral in onderwijs bepaalde dringende projecten zijn. We zien dit ook doorheen de 
begrotingswijzigingen waarbij de prioriteit gegeven wordt aan bepaalde scholen. Ik denk dat er een nood 
bestaat om te werken op die manier. 

Ik ben ook blij dat eventueel zal ingegaan worden op het voorstel rond de problematiek van drugs door 
het ten berde te brengen in de commissies Welzijn en Onderwijs. In verband met de cursisten aan NT2 
neem ik de goede raad om ook eens een positieve vraag te stellen. Ik zal vragen naar de verfijning van 
die cijfers. Ik ga ervan uit dat het positieve cijfers zijn. 

Tot slot in verband met de tip die u kreeg van mijnheer Gillis in verband met de kerstmarkt, meer bepaald 
'De Drie Koningen', wil ik erop wijzen dat het ging om 'wijzen' die geschenken hadden en nadien 
teruggekeerd zijn naar hun land van herkomst. 

De heer Van Autreve 

Ik dank de gedeputeerde voor zijn uitvoerig antwoord. 
Toch een klein woordje over het functioneringsgesprek. Ik denk dat het functioneringsgesprek misschien 
een zwaarbeladen woord is. Voor leerkrachten die gerust gesteld willen worden dat ze het goed doen 
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waardoor ze een goed gevoel krijgen, in debat kunnen gaan met de directie en met veel moed de 
evaluatie aanvatten zonder schrik te hebben, is dit functioneringsgesprek een pluspunt. 
Ik blijf er toch bij dat 'functioneringsgesprek' een zwaarbeladen woord is. 
Toch zou ik willen aandringen om ermee te starten. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Misschien kunnen we ook met functioneringsgesprekken starten tegenover alle individuele raadsleden en 
tegenover de voorzitter. Wat mij betreft zou ik weghollen. 

De heer Stevenheydens 

Mijnheer de Voorzitter, ik heb nog een korte vraag. 
De gedeputeerde heeft gewezen op het financiële, namelijk dat men bepaalde posten ergens anders 
moet zoeken. Dit is een conclusie die ik ook reeds had bij de eerste commissie. Een begroting is zeer 
omvangrijk. Men verdiept zich erin. Men bekijkt de schulden. Nadien blijkt dat men het als 
provincieraadslid niet kan omdat daarin niet alle informatie wordt uitgelegd. 
Hetzelfde geldt voor onderwijs wanneer men bijvoorbeeld mooie grafiekjes in kleur maakt waarbij men 
van post naar post gaat, waaruit nadien blijkt dat het nog niet klopt en het in andere posten moet 
uitgezocht worden. 
Ik zou willen vragen om die oefening toch eens te maken voor andere begrotingsbesprekingen van 
volgend jaar en om het kostenplaatje voor een bepaald departement, bijvoorbeeld onderwijs, te maken. 
U zegt dat u het als gedeputeerde wel kan en het verschil van 20 000 000 niet klopt. 
Hou die informatie niet achter voor de provincieraad en voeg dan toe aan de begroting, ook al is ze 
omvangrijk, nog een klein woordje uitleg. 

U hebt nogal scherp geantwoord op mijn vraag over de oneerlijke concurrentie met de andere netten. 
Mijnheer de Gedeputeerde, ik merk wel dat u goed hoort maar af en toe niet goed luistert. Ik heb uit de 
toespraak van fractievoorzitter Johan Beke geciteerd. Hij waarschuwt voor het toevoegen van te veel 
eigen middelen wat immers aanleiding kan geven tot oneerlijke concurrentie met andere netten. U heeft 
daar zeer scherp op geantwoord, maar ik had de indruk dat u dacht dat het citaat van mij kwam. 
Ik heb nota genomen van uw antwoord. 

De heer voorzitter 

De scherpte van het antwoord was bestemd voor wie het toebehoorde. 

De heer Liebaut 

Ik aarzel mij te mengen in het debat, maar ik hoorde de gedeputeerde in het antwoord dat hij gegeven 
heeft aan de heer Van Autreve spreken over de toepassing van nieuwe leermethodieken. Uiteraard heb 
ik niets tegen vernieuwing. Het onderwijs is een levende materie. Het gaat over levende, jonge mensen, 
waaraan dus eveneens de methoden dienen aangepast te worden. 

Eind vorige week of begin deze week las ik een artikel in de krant over de Hogeschool Delft, 
gespecialiseerd in de luchtvaarttechniek. Deze school is trouwens wereldberoemd. Naar verluid neemt 
het aantal studenten uit Vlaanderen bijzonder sterk toe. Wat meer blijkt is dat de beste studenten 
Vlamingen zijn. Ze zijn de drijvende kracht door hun inzet en bekwaamheid, berustend op hun opleiding 
in alle projecten die door de school, in het kader van allerlei wedstrijden, worden opgezet. Een hommage 
aan het Vlaamse onderwijs! 
Uit alle internationale onderzoeken blijkt dat ons Vlaams onderwijs in vele opzichten aan de top staat. Ik 
herinner mij dat men in de loop van de voorbije decennia herhaaldelijk geprobeerd heeft om nieuwe 
methoden in ons Vlaams onderwijs in te voeren. De gedeputeerde in kwestie zal zich dat beter 



 DEBATTEN 

Provincieraad van 29 november 2005 27 

herinneren dan ik. Wat blijkt? Na verloop van amper 10 jaar heeft men iedere keer opnieuw vastgesteld 
dat die vernieuwing niet de goede vernieuwing was. Men heeft dus in achteruit het oude onderwijs min of 
meer hersteld. 
Ik geloof dat er in de loop van de voorbije decennia tal van bijsturingen gebeurd zijn die het strakke 
ex cathedra onderwijs compleet hebben doorbroken. 
De nieuwe leermethode die door de nieuwe gedeputeerde wordt naar voor gebracht bestaat in Nederland 
waar onderwijs niet goed scoort. Uit internationale onderzoeken en rapporteringen van 
universiteitsprofessoren die men leest in de kranten blijkt  hoezeer de Nederlandse studenten in 
taalontwikkeling falen. Het systeem van zelf leren wordt in Nederland reeds vele jaren toegepast. 

Mijn vragen zijn: 
1. heeft men in Vlaanderen voldoende gekeken naar het resultaat van die leermethode vooraleer men 

het hier gaat toepassen? Wat nieuw is is zo plezant, progressief en vooruitstrevend. Wie kan daar nu 
tegen zijn? 

 Ik wil toch even afwegen tot welk resultaat het in Nederland geleid heeft. Ik ben absoluut niet tegen 
vernieuwing allerhande; 

2. ons provinciaal onderwijs is een zeer goed onderwijs, steeds terecht geprezen door deze raad op alle 
banken. Laten we ons niet overhaasten met het invoeren van die nieuwe leermethode. Ik hoor u 
zeggen dat het heel duur zal worden. Laten we alstublieft heel spaarzaam de middelen aanwenden 
wat dit betreft. Het is een aanmaning om niet te snel van stapel te gaan. Ik ben ervan overtuigd dat u 
dat zeker niet van plan bent. 

De heer voorzitter 

Deze tussenkomst was weliswaar niet ingeschreven, maar ik verklaar ze ontvankelijk, gelet op de 
belangrijkheid ervan. 

De heer Gybels 

Ik wil een kleine aanvulling doen. Men moet weten wat de reden van die zelfstudie is. De reden is dat de 
leerkrachten in Nederland de leerlingen geen baas meer zijn. Ik denk dat het in Vlaanderen nog niet 
zover is dat de leerkrachten hun leerlingen niet meer de baas zijn in hun eigen klas. 

De heer voorzitter 

Vinden uw adviseurs op pedagogisch vlak de geschiedenis alle dagen opnieuw uit? Zij hebben een juist 
midden tussen gezond conservatisme en noodzakelijke wijzigingen. Houden ze daar evenwicht in of 
zitten ze Steineriaans te springen om allerlei vernieuwingen toe te passen? 
Ik tracht de stand van het debat te bepalen naar aanleiding van de twee tussenkomsten die misschien 
toch niet de oninteressantste zijn. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Ik kom eerst bij mijnheer Veys rond investeringen en de nieuwe opstart van het MBFD-systeem, zoals 
men dat nu gaat noemen. Dit is het PPS-systeem dat zou moeten ontwikkeld worden, maar pas effectief 
zal starten vanaf 2008. Men begint er nu vaart achter te zetten. Het is de bedoeling van 
1 000 000 000 EUR bij mekaar te brengen en op die manier de bestaande wachtlijst te verkorten. 
Daarnaast blijft het klassieke DIGO-systeem bestaan. 

Wat het provinciaal onderwijs betreft kunnen we de beiden gebruiken. Wij hebben een traditie om 
hetgeen aan het provinciaal onderwijs is toebedeeld binnen de grote korf van subsidiëring over de 
verschillende provincies te verdelen. Wij gebruiken het ieder jaar op, tenzij wij onderling verschuivingen 
doen wanneer bijvoorbeeld een bepaalde provincie een groot project heeft. Het jaar nadien recupereren 
we het dan. Dat is de manier waarop wij werken. 
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In het nieuwe systeem, namelijk ontwerpen, bouwen, onderhouden enz., zou het erop neerkomen dat 
men least en een terbeschikkingstellingsvergoeding betaalt die aan 70 % wordt gesubsidieerd. U moet er 
dan gedurende 20 à 25 jaar 30% bijleggen. Het voordeel dat daarin zit is dat men momenteel nog 
overweegt om het onderhoud mee te subsidiëren wat uiteraard zeer belangrijk zou zijn. 
De vraag is: wat verstaat men onder onderhoud? Indien men enkel het onderhoud en het herstellen van 
gebouwen en daken bekijkt, dan is het een meerwaarde. Indien men meer dan het dagelijks onderhoud 
zoals wassen van ramen besteedt, gaat het wel meer geld aan subsidiëring betekenen waar we wel 
zullen op inspelen. Vandaag is het niet duidelijk. Wij blijven van het DIGO-systeem gebruik maken. 
Wanneer het nieuwe systeem opportuun is, zullen we er proberen in te geraken. 
Er wordt een commissie samengesteld die de selecties van de schoolgebouwen die ervoor in aanmerking 
komen, zal doen. Niet alle entiteiten zullen in aanmerking komen. Het zullen bepaalde schoolgebouwen 
zijn die mooi moeten kunnen afgelijnd worden. De vraag is of men het geld zal vinden in de privé. Men 
zal de banken en investeerders moeten overhalen om het geld te investeren in het nieuwe systeem. Wij 
gaan proberen, indien het voor ons goed uitkomt, om van twee walletjes te eten. 
Bij DIGO hebben we een zeker gedeelte dat voor ons is. Wij hebben de directeur van het provinciaal 
onderwijs Vlaanderen gisteren aangeduid om ons te vertegenwoordigen en onze belangen te verdedigen 
in het nieuwe orgaan. 

De verfijning van de cijfers van het NT2 krijgt u van mij. Zowel van Gent als van het Huis van 
Oost-Vlaanderen moet er zesmaandelijks een rapport worden ingediend met alle mogelijke gegevens in. 
Ik zal ze u bezorgen, Mijnheer Veys. U houdt van veel cijfers en papier. U zal ze krijgen. 

Ik kom nu tot uw derde opmerking over 'de wijzen'. Van andere culturen kunnen we veel leren. Van 
mekaar kunnen we allicht iets opsteken. 

Wat functioneringsgesprekken betreft, Mijnheer Van Autreve, hebt u gelijk dat het voor een stuk een goed 
gevoel kan geven. 
Wij stellen toch vast bij de doorlichtingen van dokter De Meester in verband met stressonderzoek dat het 
toch wel zaken zijn die voor een zekere stress zorgen. Dat kan zowel ten goede als ten kwade worden 
gebruikt. Dat hangt een beetje af van de manier waarop de directeur het aanpakt. We gaan er toch een 
beetje vanuit dat het positief moet zijn. Deze manier van aanpakken heeft invloed op het gevoel van onze 
leerkrachten. Het functioneringsgesprek wordt daardoor een zegen. 

Ik kom bij de opmerking van mijnheer Stevenheydens. U heeft voor een deel gelijk. Wij hebben dit zelf 
niet in de hand. Wat u vraagt kost aan onze administratie twee maanden werk om dit allemaal uit mekaar 
te halen. Hetgeen ingeschreven staat is wat binnenkomt vanuit het departement. Ze werken steeds met 
vertraging. De ene keer krijgt u wedde voor 15 maanden op een jaar en de andere keer voor 12 
maanden. Wij hebben daar zelf geen zicht op. Het is bij het nazien van de rekening dat u eigenlijk zou 
kunnen zien hoeveel er is uitgedeeld. Nadien zouden we kunnen vergelijken met vorige jaren. We 
hebben dat zelf niet in de hand. Er zitten een aantal zaken in waarbij men groepeert. De totale uitsplitsing 
is niet gebeurd. Men groepeert binnen onze eigen administratie een aantal zaken om het nog een beetje 
overzichtelijk te maken. Indien de ontvanger er ieder artikel afzonderlijk inschrijft dan moeten we u nog 
twee boeken meer meegeven. Dan zal u nog veel langer moeten studeren. In plaats van na de 
commissie zullen we drie raadszittingen verder nog met een vraag komen. U hebt dus voor een stuk 
gelijk, maar de oorzaak ligt niet bij ons, al beloven wij ons best te doen. 
Indien daarover nog vragen zijn kunnen deze nog steeds uitgediept worden in een commissiezitting. Het 
is niet eenvoudig. 

Dan rest er nog de tussenkomst of waarschuwing van de oude leraar die zegt: "In onze tijd was het toch 
niet zo slecht wat het ex cathedra betreft." Ik ben eveneens die mening toegedaan, hoofdzakelijk voor 
leerlingen die Latijn studeren. Er zijn zaken die men anders moet verwerven, bijvoorbeeld fysica. Dit leert 
u niet uit boeken, maar door experimenten uit te voeren. 
Ik weet niet of u reeds in een dergelijk centrum in Nederland bent geweest, maar wij worden regelmatig 
geconfronteerd met onze collega's uit Zeeland. 
Men heeft daar twee zeer grote centra: ROC's (Regionaal Opvoedingscentrum) genaamd. Dit is een 
systeem waarbij men werkt op computers aan eigen tempo. Men werkt op momenten dat men het zelf 
wil. Mijn ervaring is dat er meer volk in de bar dan in de klas zit. 
De meesten vindt u dus terug in de bar, soms gaan ze eens naar de klas. 
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Indien wij naar deze methode zouden evolueren moet dit onder controle gebeuren door twee mensen: 
een leerkracht en eventueel iemand erbij waar in kleine groepjes gewerkt wordt. 
Op een dergelijke manier vind ik het wel een goede methode. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Ik denk dat dit een mooie afsluiting is van het debat. 

Er is door oppositie en meerderheid onderstreept dat men vertrouwen heeft in het provinciaal onderwijs. 
Dit is een goede traditie. Ik herinner mij dat ik dat vanuit de oppositiebanken aan Sander Vercamer bij 
herhaling gezegd heb. Het wordt nu ook gezegd aan Ivan Verleyen vanuit diverse banken. 
Ik geloof dat ik de stand van het debat mag bepalen door de gedeputeerde de zeer mooie waarschuwing 
uit de slotvraag van fractieleider Liebaut, gewezen leraar, te herhalen. Iedereen die met onderwijs te 
maken heeft weet hoe men het juiste midden moet trachten te vinden inter utrumque. Ik geloof dat dat 
hier vandaag ook tot uiting is gekomen. 

Ik dank alle interpellanten van de oppositie en de meerderheid alsook de gedeputeerde voor zijn 
zorgvuldig en volledig antwoord, zoals het van alle gedeputeerden het geval is. 
We gaan afsluiten wat de artikelsgewijze bespreking van onderwijs betreft, terwijl we zeggen: "Ook dit is 
steeds een permanent debat. Niets is ooit volledig afgesloten, tenzij … " 

De heer voorzitter 

We beginnen met de artikelen over sport die we vandaag zullen afwerken. 

SPORT 

P. 328-351 – 769: SPORT 

Mevrouw Lafkioui 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Waarschijnlijk zal ik voor jullie in herhaling vallen met het volgend thema maar ik hoop dat het niet in 
dovemansoren terechtkomt! 

Nu we aan het einde van deze legislatuur gekomen zijn, vind ik het toch belangrijk om eens stil te staan 
bij ons sportbeleid en wel specifiek het thema 'sport en jongeren'. 
Het provinciebestuur heeft de laatste jaren goed geïnvesteerd in bovenlokale sportinfrastructuur in 
Oost-Vlaanderen. Daarnaast zijn er tal van subsidiekanalen waarop de verschillende sportverenigingen 
en sportfederaties beroep kunnen doen. Kortom er gebeurt wel wat rond sport. 

Kan ik spreken van een positieve evaluatie? Dat is nog een andere zaak. Naar mijn gevoel kan er nog 
heel wat gerealiseerd worden op dit vlak. 

Ik grijp terug naar de doelstellingen anno 2001. Ik citeer uit de algemene beleidsverklaring: "Investeren in 
sport is investeren in gezondheid. Sport is meer dan je lichaam bewegen, het is heel je persoonlijkheid 
mee helpen ontwikkelen. De sport heeft naast een belangrijke economische impact ook een grote 
educatieve, sociale en culturele meerwaarde." 

Onze fractie en ikzelf zijn het er volmondig mee eens, maar tegelijkertijd stellen we ons de vraag of de 
doelstellingen die vooral in de laatste zin verwoord staan, wel degelijk in de praktijk uitgevoerd worden. 
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Als ik de agenda van de laatste gewone provincieraad raadpleeg en zie welke nieuwe investeringen er 
voor sport worden gedaan - en dan heb ik het over de investeringen in het sportcomplex van 
Puyenbroeck - dan twijfel ik toch sterk aan deze doelstelling. 

Ik merk dat de aandacht in het huidig subsidie- en investeringsbeleid vooral gaat naar het stimuleren van 
'topsport' en andere 'megasportevenementen' en er minder aandacht voor sport op maat van de jongeren 
is. 

Enkele bedenkingen hieromtrent. 
Uit het jaarboek 2004 blijkt dat er verschillende activiteiten zijn doorgegaan voor jongeren, zoals onder 
andere Jeugdtrophy, Buurtsport enz. Wellicht zullen jongeren op basis van deze activiteiten meer 
aangespoord worden om te sporten, maar uit de laatste nieuwsberichten blijkt dat het 'gros' van de 
jongeren nog steeds liever lui in de zetel of achter de computer zit met serieuze gevolgen voor de 
gezondheid, namelijk 'overgewicht'. 
Deze kinderen kampen niet alleen met gewichts- en daaruit voortvloeiend gezondheidsproblemen, maar 
hebben vaak ook emotionele en psychologische problemen. Niet dat het televisiemedium voor mij 
alleszeggend is, maar uit een recent programma 'Zonnekinderen Dik voor mekaar' (vrijdagavond op VRT) 
merkte ik op dat niet alleen het dik zijn vaak een probleem is voor de kinderen, maar vooral het gebrek 
aan zelfvertrouwen. De kinderen hebben meestal een negatief zelfbeeld. Nog meer, één van de oorzaken 
van het overgewicht is te weinig beweging. In het programma wordt stevig gewerkt rond beweging bij die 
kinderen. Een van de stelregels die ik meegepikt heb uit het programma is dat u minstens 20 minuten per 
dag intensief moet bewegen om gezond te zijn. 20 minuten per dag is wel veel. In de realiteit is dit niet 
evident. Vandaag is mijn conclusie dat wij er onvoldoende in slagen – buiten enkele belangrijke 
sportevenementen die jaarlijks doorgaan – om blijvend op langere termijn aan sport te doen, wat de 
eigenlijke doelstelling is. 
Een tweede bedenking situeert zich vooral op vlak van toegankelijkheid en laagdrempeligheid voor 
bepaalde jongeren. Ik heb het hierbij over kansarme en allochtone jongeren die allereerst niet altijd over 
de middelen en mobiliteitsmogelijkheden beschikken om naar Puyenbroeck te gaan. 
Ik refereer naar uw vorige repliek op gedeputeerde Verleyen die zei: "Jongeren kunnen naar 
Puyenbroeck fietsen." Ik denk dat veel jongeren zelfs geen fiets hebben. Ik denk dat wij ervan uitgaan dat 
het heel evident is. 
Ik vind dat de huidige initiatieven, waaronder 'Buurtsport' die gericht is op deze doelgroep, zeker in de 
goede richting gaan. Het blijkt dat een dergelijke evenementendag zeer veel jongeren aanspreekt. 

Zonder de rellen in Frankrijk uit te melken zoals door verschillende collega's in de raad is gebeurd, is er 
mij een uitspraak van een van de jongeren uit een artikel van De Morgen bijgebleven. In het artikel 
werden de jongeren geïnterviewd en gevraagd wat hun problemen zoal waren. Een van de jongeren zei: 
"Geef ons onze sporthal en voetbalveld terug." Uit dit citaat blijkt dat de behoefte om te sporten bij iedere 
jongere belangrijk is. Ik zou zelfs zeggen dat dit nog meer voorkomt bij allochtone en kansarme jongeren. 
Gezien het sporten een uitlaatklep betekent voor de minder aangename omstandigheden waarin ze 
leven. 
Mijn conclusie is daarin ook vrij duidelijk: indien het provinciebestuur hier meer prioriteit zou stellen, zou 
ze meer haar educatieve en maatschappelijke doelstelling inzake sport realiseren. 

Een laatste bedenking slaat op het promotiebeleid van de sport. In de algemene beleidsnota op 
pagina 74 lezen we dat het provinciebestuur 100 000 EUR uittrekt voor de Australische tienduizend 
stappencampagne in samenwerking met de Universiteit Gent. Op zich heb ik hier geen problemen mee. 
Integendeel, ik kan stappen alleen maar aanraden gezien ik zelf ook een zeer grote wandelliefhebber 
ben. 
De vraag is of het sensibiliseringsbeleid van de sport hiertoe moet verengd worden. Op pagina 76 van de 
algemene beleidsnota gaat men naar mijn gevoel nog meer uit de bocht. Voor wat sensibilisatie en 
promotie betreft wil men voortaan aan themacommunicatie doen om de sportdienst meer bekend te 
maken bij het publiek door bepaalde gadgets, materialen, stylo's enz. aan de man te brengen. 
Bekendmaking van het provinciebestuur in zijn geheel, namelijk dat het sportbeleid een van de vele 
terreinen is waar het provinciebestuur zich mee bezighoudt, daar kan ik volledig achterstaan. De dienst 
Sport als dienst promoten is mijn inziens een andere zaak. Ik zou ook wel graag eens de eerste persoon 
willen ontmoeten die aangemoedigd wordt om meer te sporten op basis van een gadget of stylo die hij 
heeft gekregen. Nochtans is dit het sensibiliseringsbeleid dat het provinciebestuur wil voeren en wel 
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degelijk voor 190 000 EUR. Ik denk dat de collega's op vlak van maatschappelijke sensibilisering – het 
spijt mij dit te moeten zeggen, Gedeputeerde Verleyen – nog iets kunnen leren van een andere overheid, 
meer bepaald de federale overheid. Ik verwijs naar een artikel uit De Morgen van 2 november 2005 over 
het bezoek van staatssecretaris Els Van Weert aan Londen. Het bezoek is niet van belang, wel de 
sociale projecten die werden besproken en gevoerd met de jongeren. De methodiek is zeer eenvoudig: 
de voetbalploeg Charlton Athletic stimuleert jongeren tot onderwijs via voetbal. Ze doen dit bijvoorbeeld 
door zelf trainingen te geven en te coachen. De combinatie van onderwijs en sport wordt hier duidelijk 
gemaakt en met wat voor resultaten! 
Op deze manier worden 300.000 mensen, vooral kinderen, uit de ellende gehaald en is de criminaliteit 
rondom het stadion met 25 % gedaald, zegt de initiatiefnemer van het project Sean Daly. 
In de krant De Standaard van vandaag of gisteren staat een artikel over het project 'Education and 
Entertainment'. Naast educatie en vorming is er wel degelijk spel en ontspanning. Het project werkt dus 
wel degelijk goed bij jongeren met problemen. 
Staatssecretaris Els Van Weert liet zich hierdoor inspireren en reserveert een budget van 300 000 EUR 
voor dit project. 
Uiteraard ben ik mij ervan bewust dat het hier over sociaal werk gaat maar wie belet ons om niet enkel de 
sportbehoefte maar ook de sociale en maatschappelijke behoefte in te vullen. 

Tot slot, aanvullend op de laatste bedenking vind ik het belangrijk dat voor bepaalde uitdagingen, zoals 
onder andere 'moeilijk' te bereiken doelgroepen, de gedeputeerden nog te veel op hun eigen eilandje 
werken en te weinig samenwerken. Waarom kan men 'jeugd' uit het sociale luik niet koppelen aan 'sport' 
of omgekeerd. Het zou niet alleen ten goede komen aan de doelgroep, maar een geintegreerd beleid 
geeft naar mijn gevoel meer blijvende slaagkansen. 

P. 74 BELEIDSNOTA: KERNACTIVITEIT SPORTPROMOTIE 

Mevrouw Claeyssens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik hou mij eraan om bij het luikje sport mevrouw Lafkioui te feliciteren met haar zeer goede tussenkomst. 
Op de achterzijde van mijn blad had ik 'sport op maat' genoteerd. Ik denk wel dat het daarover gaat. 
Bij het luikje sportpromotie lees ik in de beleidsnota dat er momenteel twee doelgroepen aan bod komen: 
senioren en gehandicapten. 
De relatie gender en sport is niet terug te vinden, laat staan uitgewerkt, terwijl genderaspecten op het 
terrein van sport wel doorwerken. Sportbeoefening kent duidelijke seksespecifieke aspecten. De 
participatie van meisjes en jongens volgt verschillende patronen: meisjes trekken vooral naar individuele 
sporten, jongens meer naar teamsporten. Bovendien is voor meisjes het sociale element belangrijk, 
terwijl voor jongens het competitieve element prioriteit heeft. 
De sportwereld is voornamelijk een aangelegenheid van mannen. In landelijke sportorganisaties is 10 % 
van de bestuursleden vrouw. Zij zijn merendeel actief als secretaris. Vrouwelijke voorzitters zijn met een 
lampje te zoeken. 
Sportbeoefening is een activiteit die onderdeel uitmaakt van sociale zelfstandigheid. Het is van belang dat 
vrouwen en mannen gelijke kansen en keuzemogelijkheden hebben tot het ontplooien van activiteiten. In 
diverse sportvormen (individueel/teamverband, sociaal/competitief) worden bovendien verschillende 
kwaliteiten ontwikkeld die ook worden gewaardeerd op de arbeidsmarkt. 
Op basis van een betrouwbare registratie moet het mogelijk zijn de participatie in de sector sport naar 
geslacht te monitoren. 
Worden hieromtrent vandaag cijfers bijgehouden? 
Dan is er nog een laatste vraag waarop ik zelf geen antwoord weet maar waarvan ik hoop dat de 
gedeputeerde mij een antwoord zou kunnen geven: bestaan er onderzoeksresultaten naar 
belemmeringen die voor meisjes en vrouwen van allochtone afkomst een rol spelen ten aanzien van 
sportparticipatie? 
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P. 75 BELEIDSNOTA: KERNACTIVITEIT SPORTINFRASTRUCTUUR 

De heer Lootens 

Ik had mij ingeschreven in verband met de wielerpiste te Gent uit twee overwegingen. 
De eerste overweging was de noodzaak aan de topsport, in navolging met de topsporthoudende 
atletiekpiste. Omdat onze huidige piste in het Kuipke niet geschikt is om topsport te beoefenen, zijn we 
genoodzaakt om een nieuwe piste te bouwen. 

De andere tussenkomst is eerder nostalgisch over de huidige piste waar de zesdaagse vorige week 
gereden is. Wanneer u valt op een dergelijke piste zitten uw knieën en dijen vol splinters. 
Ik zie ervan af, Mijnheer de Voorzitter, niet om tijd te winnen maar omdat mijnheer Hertog in de volgende 
tussenkomst spreekt over bovenlokale sportinfrastructuur waarvan dit Gents project ook deel uitmaakt. Ik 
sta achter wat hij zegt. Het is niet zoals een Gentenaar, maar wel zoals een Wasenaar. De song is 
dezelfde. 
Zijn tweede voorstel is kortelings te mijner kennis gekomen waarover mijn mening totaal verschillend is. 
We zijn geen monolitisch blok. Dit is een partij van vele ideeën. Het is een debat over mogelijkheden. Er 
wordt niet gestemd. Wat hij zegt, zegt hij in eigennaam, wat geen probleem is. Wat hij zegt, zegt hij 
namens de fractie. Misschien schaart de ganse provincie zich daarachter, want hij spreekt over een 
domein waarover elke week andere dingen gezegd worden, ook in deze raad. Meer zeg ik daar niet over. 
Ik wil hem niet ontbloten, maar ik geef mijn tussenkomst wel af aan mijnheer Hertog omdat ik volledag sta 
achter hetgeen hij zegt. 
Over de rest zal nog discussie moeten gevoerd worden. 

De heer Hertog 

Dank u, Mijnheer de Voorzitter. Het zou mij niet verwonderen indien mijn fractieleider na mijn 
tussenkomst toch nog eens zou tussenkomen. We zullen zien. 
Collega's, de beleidsnota sport van enkele jaren geleden oogde bijzonder ambitieus. Niet alleen moest 
onze provincie de topsportprovincie bij uitstel worden maar ook de brede sportbeoefening voor iedereen 
moest gepromoot en bevorderd worden. 
Wie vandaag echter de realisaties bekijkt kan niet anders dan vaststellen dat die ambitie voor een groot 
stuk waargemaakt is. Denken we maar aan de eigen infrastructuur zoals die werd en wordt gerealiseerd 
in de Boerenkreek en Puyenbroek, het Olympisch zwembad, de nieuwe wielerpiste Eddy Merckx, het 
sportcentrum op de Blaarmeersen … . 
Laten we eveneens eens denken aan de ondersteuning van Oost-Vlaamse topsporters of het subsidiëren 
van een aantal grote sportevenementen die in onze provincie plaatsvinden. 
Daarnaast wordt via de uitleendienst en het Huis van de Sport heel wat ondersteuning verleend aan 
lokale sportinitiatieven, specifieke doelgroepen zoals bejaarden of personen met een handicap. 
Is dit alles al perfect? Neen, maar zoals gezegd zijn de realisaties toch zo aantrekkelijk dat het voor mij 
betrekkelijk makkelijk zou zijn om nog een tiental minuten de loftrompet af te steken over het sportbeleid 
van de provincie in het algemeen en het werk van de gedeputeerde in het bijzonder. Ik ga dat echter niet 
doen omdat ik dat enerzijds weinig productief vind, en anderzijds omdat een bepaalde karakteriële 
afwijking mij dat simpelweg niet toelaat. 
Ik wil kort enkele kritische, maar hopelijk toch constructieve kanttekeningen plaatsen bij ons provinciaal 
sportbeleid: 
1. de dekking; 
2. de overlapping; 
3. de inplanting met daaraan gekoppeld het eigen voorstel waar mijn fractieleider zich reeds van 

gedistantieerd heeft. 

Zoals elke goede veehandelaar weet staat of valt zijn succes met een goede dekking. Het uitbouwen van 
een eigen kwalitatief hoogstaande sportinfrastructuur op enkele lokaties is absoluut nodig, al was het 
maar om topsportondersteuning best niet te versnipperd te laten verlopen, maar een echt streekbestuur 
moet er ook voor zorgen dat over heel de provincie verspreid best zoveel mogelijk goede 
sportaccommodatie ligt. 
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Het is dan ook verheugend dat de provincie en de begroting 2006 een weliswaar bescheiden bedrag 
voorzien om op zoek te gaan naar de blinde vlekken in de bovenlokale sportinfrastructuur. 
Ik kwam van de gedeputeerde graag te weten hoe dat precies in zijn werk zal gaan. 
Vanaf welk ogenblik spreekt men over bovenlokale sportinfrastructuur en blinde vlekken? En wat bedoelt 
de deputatie wanneer ze het heeft over het sturend en ondersteunend optreden bij het realiseren van die 
bovenlokale sportinfrastructuur? 
Is dat een schouderklopje of gaat dit over hard cash? 
Gebeurt dat via een subsidiereglement of via een nominatieve toekenning van middelen aan een aantal 
projecten? 
Hoe ernstig zal die financiële bijdrage wel zijn? 
In het verleden werd er in deze raad ook al stilgestaan bij deze problematiek, meer bepaald met 
betrekking tot de gemeentelijke zwembaden. Niet alle gemeenten in Oost-Vlaanderen beschikken over 
een zwembad. De gemeenten die er wel een hebben stellen vast dat hun zwembad vaak structureel 
verlieslatend is en dat het voor een groot gedeelte gebruikt wordt door mensen uit naburige gemeenten. 
Zij vervullen dus een bovenlokale functie. Is de deputatie van plan om voor bijvoorbeeld de dure 
zwembadinfrastructuur een provinciale subsidie uit te werken dat de gemeenten gewoon middelen ter 
beschikking stelt of waaraan bepaalde provinciale eisen gesteld worden. 
Is de deputatie bereid om te onderzoeken of zwembaden in een bepaalde regio misschien beter via een 
intercommunale structuur zouden samenwerken wat tegelijkertijd een voorwaarde is om van provinciale 
ondersteuning te kunnen genieten. Een dergelijke intercommunale structuur zou heel wat kosten kunnen 
besparen, een groter budget kunnen genereren en het ook mogelijk maken om in een bepaalde regio een 
gedifferentieerde zwembadinfrastructuur te verkrijgen, waaronder een sportbad, een spelbad, een 
verwenbad enz. 
Graag bij dit alles wat meer toelichting. 
Tot zover het eerste deel. 

Ten tweede: het risico op overlapping. 
Geld is schaars, althans in sommige middens. Wie de begroting goed leest merkt dat de provincie in die 
middens vertoeft. En dus is het van het grootste belang om de schaarse middelen waarover men beschikt 
zo doelmatig mogelijk te gebruiken. Hierbij heb ik het niet over het golfterrein. 
Ik zal een ander voorbeeld geven: de nieuwe wielerpiste Eddy Merckx. Wielrennen op de baan lokt nog 
een keer per jaar veel volk in ons land en dat is tijdens de zesdaagse van Gent. Voor het overige is het 
maar huilen met de pet op. Onze wielrenners denken er ook zo over, want er zijn weinig jonge talenten 
die zich specialiseren in die discipline, waardoor een renner als Etienne De Wilde – met alle respect 
overigens – tot op zeer rijpe leeftijd onze topper was. Het gebrek aan een goede baan met reglementaire 
lengte is daar waarschijnlijk niet vreemd aan, maar dan nog blijft de vaststelling dat het 
publieksevenement bij uitstek – de zesdaagse – zal blijven bestaan in het verouderde en 
niet-reglementaire Kuipke, terwijl er een spiksplinternieuwe baan komt waar misschien maar weinig 
animo te beleven zal zijn. 
Ik heb hierbij enkele vragen: 
- is er grondig nagedacht over hoe beide pistes zich zullen verhouden tot elkaar? 
- zijn er afspraken om bijvoorbeeld het Kuipke meer om te bouwen tot een evenementenhal? 
- zijn er afspraken met de Belgische Wielerbond om zeker te zijn dat zij onze piste zullen gebruiken voor 

opleidingen en trainingen van de jeugd? 
Met andere woorden is er een plan om te komen tot een optimalisatie van beide initiatieven, waardoor ze 
elkaar niet alleen versterken maar ook meer opbrengsten genereren? Tot zover deel twee. 

Deel drie handelt over de inplanting of anders gezegd de juiste sportinfrastructuur op de juiste plaats. 
Iedereen zal het met mij eens zijn, dat een golfterrein best buiten de stad ligt. Iedereen zal ook begrijpen 
dat een deftig voetbalstadion best niet in het stadshart ligt, maar toch zo dicht mogelijk bij de rand van het 
stadscentrum en de toegangswegen. Daarnaast zijn er echter sporten die men best in het stadshart 
uitbouwt om optimaal resultaat te boeken. Zelfs collega Gillis verwees daarnaar bij het begin van de 
begrotingsgesprekken. Ook gevechtssporten bouwt men het best uit in het stedelijke centrum. 

In verband met dit laatste wil ik een lans breken om zelf een initiatief te nemen, meer bepaald een 
topgevechtssporthal midden in de stad, namelijk op de Waalse Krook. 
Ik permitteer mij deze vrijpostigheid omdat ik daarvoor werd aangevuurd door twee niet-onbelangrijke 
mensen in onze provincie. In de eerste plaats de eerste gedeputeerde die duidelijk liet blijken dat een 
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provinciale investering op de Waalse Krook enkel kan wanneer dit past in ons provinciaal beleid. Het 
uitbouwen van onze provincie tot topsportprovincie hoort daar zeker bij. 
In de tweede plaats de gouverneur zelf die pleitte voor gedurfde investeringen inzake sport en ons 
gisteren door middel van een eigen voorzet uitnodigde om zelf na te denken over mogelijke initiatieven. 
Ik hoor u denken: "Wat heeft de Waalse Krook in vredesnaam met sport te maken?" Het heeft er alles 
mee te maken, mocht ik het voor het zeggen hebben. Maar aangezien dat niet het geval is, wil ik mijn 
voorstel graag uit de doeken doen. Wees gerust, het is nog niet overlegd met hogere instanties, het is 
zelfs geen fractie-initiatief zoals Marc Lootens daarnet vertelde omdat het nog niet is uitgepraat in de 
fractie, alsook omdat de meeste niet-Gentenaars vinden dat er te veel geld naar Gent gaat, terwijl de 
Gentenaars vinden dat er veel meer geld naar Gent moet gaan op voorwaarde dat het naar projecten 
gaat die de zegen krijgen van hun stadsbestuur. Dit is een situatie die allicht bekend is in meerdere 
fracties. 
Collega's, er zijn heel wat ideeën voor een bestemming voor de Waalse Krook: een forum, een forum bis, 
een speciale architectuurparel, plannen voor een bibliotheek, een audio-visueel centrum, enz. 
Bij al deze voorstellen rond de Waalse Krook vallen mij drie dingen op: 
1. een goddelijk principe heeft blijkbaar beslist dat de Waalse Krook een culturele bestemming moet 

krijgen; 
2. het zijn hoofdzakelijk projecten die veel geld uittrekken voor de hoger opgeleide, beterverdienende 

blanke medemens; 
3. de provincie mag telkens deelnemen, maar daar blijft het ook bij. Zij leidt de dans niet, zij mag volgen. 

Ik vraag mij af waarom dit een culturele bestemming moet krijgen en het geen project mag zijn gericht op 
de minder opgeleide en gekleurde medemensen? 
Waarom, in navolging van de oproep van de gouverneur, nemen we zelf niet meer initiatief? 

Collega's, wie reeds in een bokszaal geweest is stelt vaak vast hoe armtierig deze zalen zijn, hoe ze aan 
hun lot worden overgelaten en hoe bruin het ziet van het volk. 
Een turnhal is meestal goed verzorgd en alle deelnemers zijn, op Aagje Vanwalleghem na, allemaal 
blank. 
Een flinke investering in gevechtssporten hetzij boksen, kickboxing, taijiquan, worstelen, jiu jitsu, is alleen 
daarom al correct. Zij krijgen vandaag gewoonweg minder. Daarenboven zijn gevechtssporten ook zeer 
populair en hebben een sterke Vlaamse traditie. Gevechtssporten zijn ook een typisch stedelijk fenomeen 
wat vaak met een sociaal-economische populatie in de stad te maken heeft en wat waarschijnlijk ook de 
reden is waarom ze in het verleden zo populair waren in Vlaanderen. 
Een topvechtsporthal in Gent zou ook passen in onze provinciale beleidsvisie. 
Last but not least: er staat op die Waalse Krook een oud, niet gebruikt, prachtig, maar vervallen 
wintercircus dat een schitterende nieuwe bestemming zou kunnen krijgen als vechtsportarena. 
Waarom, Collega's, zouden we niet zelf met een eigen ambitieus project naar buiten komen zodat de 
provincie niet langer een lijdzame volger is, maar een vastberaden leider. Een project waarbij we 
investeren in onze hoofdplaats dat past in ons provinciaal beleidsplan en het wintercircus kan redden. Het 
zou een sociaal verantwoorde investering zijn waar we een sociaal-economisch project zouden kunnen 
maken met staatssecretaris Els Van Weert, waar tewerkstelling voor de zwaksten kan gerealiseerd 
worden. We zouden kunnen samenwerken met een collega partijgenoot van staatssecretaris Van Weert, 
want minister Bert Anciaux is naast minister van Cultuur ook minister van Sport. Voor alle duidelijkheid: 
de minister van Sport en Cultuur zou twee projecten mogen realiseren voor mij op de Waalse Krook. Ik 
ben niet tegen de bibliotheek, maar de Waalse Krook is mijn inziens groot genoeg voor beide projecten. 
Een bibliotheek die hoofdzakelijk van de stad Gent uitgaat en een topvechtsporthal die van de provincie 
uitgaat. Enerzijds een gezonde geest, anderzijds een gezond lichaam of nog beter zoals in het oude 
Rome: het Forum en het Colosseum vlak naast elkaar. 

Applaus 
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P. 336 G. U. 764 02/640 19 
SUBSIDIES AAN DERDEN IN FUNCTIE VAN DE UITBREIDING VAN DE REGIONALE SPORTINFRASTRUCTUUR 

De heer Heyndrickx 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De begroting 2006 voorziet een subsidie van 20 448 EUR voor de uitbreiding van de regionale 
sportinfrastructuur. 
In de algemene beleidsnota sport wordt dit bedrag voorzien in een samenwerkingsovereenkomst met het 
BLOSO. 
Dit is een vermindering tegenover voorgaande jaren, waar namelijk voor 2004 en 2005 telkens 
125 000 EUR voor de regionale sportinfrastructuur als begrotingskrediet was ingeschreven. 
Nochtans was er vorig jaar nog een tekort van 23 % inzake de noodzakelijke sportinfrastuctuur in 
Vlaanderen. 
De vorige jaren investeerde de provincie fors aan infrastructuur in haar recreatiedomeinen, zoals het 
nieuw zwembad in Puyenbroeck en De Gavers. 
De verdere opbouw van de Blaarmeersen, in samenwerking met de andere openbare besturen, lag de 
provincie nauw aan het hart. Ik vermeld het Huis van de Sport, de topsporthal Vlaanderen, een 
renovatiesubsidie voor het overdekken van de Wielerpiste 'Eddy Merckx' en een nieuwe ruimte voor 
gymnastiek. 
Een aantal sportdisciplines moeten zowel van gemeentelijke als van provinciale sportinfrastructuur 
gebruik maken voor training en competitie. Vooral financieel minder sterke sportdisciplines maken er 
gebruik van. 
Met de voltooiing van de wielerpiste aan de Blaarmeersen is de infrastructuur voor de wielersport in deze 
provincie nog onvoldoende. 
Het gebrek aan voldoende veilig bereidbare fietspaden is nog steeds een feit. 
In het verleden was ons wegennet nog geschikt voor de wielersport, maar wegens het dagelijks zeer 
intense verkeer op ons huidig wegennet voldoet het niet meer aan de vereisten om de wielrenners een 
degelijke voorbereiding van hun conditie toe te laten, zoals groepstraining, intervaltraining en sprint. 
Hoeveel bekende renners uit het wielerpeloton worden jaarlijks levensgevaarlijk gewond door een 
verkeersongeval? 
Voor hen is bijkomende sportinfrastructuur nodig. 
Over heel Vlaanderen worden ondertussen jaagpaden ingenomen door individuele of in groep fietsende 
hardrijders, wat een veilige oplossing biedt voor wegrenners in volle conditievoorbereiding. 
Men kan het verschijnsel negeren, maar tegelijkertijd negeert men de veiligheid van de andere gebruikers 
van het jaagpad. 
Men kan hen sanctioneren, wat de wegrenners terug naar het levensgevaarlijk wegennet jaagt. 
Voor bepaalde jaagpaden in Vlaanderen is de oplossing al gevonden. Er wordt ruimte voorbehouden als 
bijkomende sportinfrastructuur voor wegrenners. 
Daarbij aansluitend wil ik volgende vragen formuleren: 
- heeft de deputatie deze forse vermindering ingeschreven? 
- is de deputatie zich bewust van het tekort aan veilige sportinfrastuctuur voor wielrenners langs ons 

wegennet? 
- in bevestigend geval, is de deputatie bereid naar een veilige oplossing te zoeken en deze aan de 

minister voor te leggen? 
Dank u. 

P. 338 G.U. 764 02/640 26 
SUBSIDIES AAN DE OOST-VLAAMSE COMPETITIESPORTFEDERATIES 

De heer Heyndrickx 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Het artikel voorziet een subsidie van 109 000 EUR aan Oost-Vlaamse competitiesportfederaties, 
waarvoor een herwerkt reglement werd opgemaakt. 
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Het betreft een nieuwe subsidie die aansluit bij de operationele doelstellingen uit de beleidsnota sport 
2004-2009 van de Vlaamse regering, waaruit ik citeer: "Het stimuleren van de sportclubs om zowel voor 
de competitiesporters als voor de recreatiesporters een aangepast sportaanbod te garanderen." 
De minister wil in zijn beleidsnota meer aandacht schenken aan de competitiesport voor senioren. Met 
het verlagen van de pensioenleeftijd voelen zich steeds meer senioren aangetrokken tot de 
competitiesport zoals veldrijden, veldlopen en tal van andere sporten. In het beleidsplan 
'sportstimuleringstrategie' vind ik niets terug. Graag zou ik voorstellen aan de gedeputeerde om er in de 
toekomst toch enige aandacht aan te schenken. 

Voor het verwerven van subsidies, is de erkenning van de federatie voor het BLOSO grotendeels 
bepalend in het sportbeleid van de provincie. 
De strikte regel van een voldoende aantal leden per federatie is voor het BLOSO daarbij van belang. 
Daardoor werden in het verleden actieve federaties, van minder gekende sporten in Vlaanderen, buiten 
het subsidiëringsbeleid gehouden, zoals valschermsport en ijsschaatsen. 
Welke norm gebruikt de provincie hierbij? 
De toelichting vermeldt dat twee professoren daaraan hun medewerking verlenen. 
Wat mogen de competitiesportfederaties daarvan verwachten? 
Welke kwaliteitsnorm stelt men aan een competitiesportfederatie om voor een subsidie in aanmerking te 
komen? 
Hoe zal het nieuwe subsidiereglement worden bekendgemaakt aan door het BLOSO erkende maar ook 
niet-erkende competitiesportfederaties? 

P. 338 G.U. 764/ 02/640 27 
SUBSIDIES AAN DE OOST-VLAAMSE RECREATIESPORTFEDERATIES 

De Heer Heyndrickx 

Recreatiesport kan men beschouwen als de vrijetijdssport. Het kunnen sporters zijn, aangesloten bij een 
club, individueel of in groep buiten elk vast clubverband die een bepaalde sport recreatief beoefenen. 

In de begroting wordt een subsidie voor de recreatiesportfederaties voorzien van 36 000 EUR. 
De meest gekende recreatiesporten zijn op één of andere wijze betrokken bij een federatie die al of niet 
wordt gesubsidieerd door de Vlaamse of de federale overheid. 
Een selectie maken op basis van prestatie lijkt moeilijk, maar kan worden beschouwd als een stimulans 
voor de sport, bijvoorbeeld een tornooi, seniorensport enz. 

In verband met de toekenning van subsidies aan recreatiesportfederaties willen we graag vernemen op 
welke wijze de selectie zal opgemaakt worden?  
Is het bedoeld als een verfijning van subsidies voor federaties die ze in het verleden ontvingen? 
Kan een onafhankelijke, door het BLOSO niet erkende federatie, beroep doen op een dergelijke 
provinciale subsidie? 

P. 348 B. U. 764 04/270 01 
SPORTCENTRUM PUYENBROECK – TERREINEN IN AANBOUW 

De heer Van Pée 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik heb reeds diverse vragen gekregen waarom in het provinciaal sportcentrum Puyenbroeck geen 
infrastructuur wordt voorzien voor petanquespelers. 
Er blijkt vooral nood te zijn aan een overdekte petanque-infrastructuur. Op de begroting van 2006 wordt 
op artikel 76404-27001 een bedrag van 500 000 EUR voorzien. Is er geen mogelijkheid om een gedeelte 
van die middelen aan te wenden voor de uitbouw van een overdekte petanque-infrastructuur. 
Mochten de voorziene middelen niet toereikend zijn, kan er dan overwogen worden om bij het optrekken 
van een weerbestendige infrastructuur ruimte te voorzien voor een petanquespel? 
Dank u. 
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De heer gedeputeerde Verleyen 

Met mijn dank voor de bijzondere tussenkomsten wil ik antwoord bieden aan de interpellanten. 
Aan mevrouw Lafkioui en een paar andere interpellanten wil ik meedelen dat ik van mening ben dat hun 
interpellaties eerder thuishoren op een gemeenteraad dan op een provincieraad. Waarom? Om de 
eenvoudige reden dat men binnen het kerntakendebat een aantal afspraken heeft gemaakt waarbij men 
ons zei dat we ons als provincie op dat afgebakend terrein richtten. Het zijn de gemeenten die andere 
opdrachten doen die hier vaak terugkomen in hetgeen hier naar voor wordt geschoven terwijl uiteraard 
het Vlaamse niveau met het BLOSO zich als instrument gaat richten op een aantal andere dingen: de 
grote krachtlijnen van het Vlaamse sportbeleid aan de ene kant en de topsport aan de andere kant. 

Laten we ook stellen dat we moeten vergeten dat we als provincie over de middelen zouden beschikken 
om grote sportinfrastructuur neer te zetten. Wij kunnen dat niet alleen. De enige werkbare methode is 
degene die we in het verleden hebben gebruikt samen met Vlaanderen, de stad Gent en eventuele 
andere steden die bereid zijn inspanningen te doen en onze middelen bij mekaar te leggen om tot een 
infrastructuur te komen die bovengemeentelijk is. Aan de gemeente zelf is de opdracht toegewezen om in 
te staan voor haar eigen noden aan sportinfrastructuur. Het spreekt vanzelf dat u in grotere gemeenten, 
in grotere steden meer draagkracht hebt. Indien u gemeentegrensoverschrijdende infrastructuur wil 
inplanten kan u dat op die plaatsen doen. 

Dit gesteld, Mijnheer de Voorzitter, wil ik mevrouw Lafkioui erop wijzen – ze heeft er een deel van 
aangehaald – dat wij heel wat organisaties doen binnen de visie, waar u als provincie moet op mikken. 
Dit is niet op de sportclub zelf. Een van de basisprincipes die doorheen de verschillende regeringen, de 
verschillende ministers van sport altijd overeind hebben gehouden is dat u op het laagste echelon een 
driehoek moet krijgen tussen school, club en gemeente. Het zijn die drie die op het eerste echelon het 
dichtst bij de sporters staan, alsook bij de jeugd. Zij moeten in de behoefte voorzien. Wij kunnen uiteraard 
waar het mogelijk is een stuk knowhow, ondersteuning en subsidie geven. Dat kan ook gebeuren door 
wat mevrouw Lafkioui meende, namelijk een stuk promotie te zijn voor de sportdienst. Dat is het uiteraard 
niet. Ik weet wel dat die neiging bij alle diensten bestaat. Zij zijn nogal geneigd zichzelf op de voorgrond 
te schuiven. 
De gedeputeerden zijn daar ook niet vreemd aan. Het is de provincie die we moeten verkopen, niet 
onszelf of onze diensten die een middel zijn om die politieke krachtlijnen die uitgetekend zijn, te 
realiseren. 

Zoals u hebt gezegd, Mevrouw, wij doen toch wel een en ander naar de jeugd toe. Organisaties zoals 
Kriebelmania, Jeugdtrophy, Doe-Aan-Sportbeurs, Buurtsport, georganiseerde schoolsportdagen, 
sportkampen, sportklassen en sportlessen zijn zoveel zaken die typisch op de jeugd gericht zijn en 
waarbij wij het eerder vanuit een provinciale visie bekijken en niet specifiek mikken op wat de gemeenten 
zouden moeten doen. 

Hetzelfde geldt voor wat de subsidiëring betreft. Ook daar spelen we onze rol. Voor de subsidiëring van 
kleine projecten zijn wij niet het geschikte niveau. Destijds hebben we in de doelgroepenwerking een 
werkgroep gehad op migrantenjongeren gericht. We zijn er uiteindelijk mee gestopt omdat wij vragen 
kregen voor aankopen van tenues voor clubs. Dat is de bedoeling. Het komt erop aan om te spelen en 
niet om ze in goede uitrusting te stoppen. 
Wij hadden daar ook een aantal bedenkingen bij waar ik niet verder op in ga. Dat is doodgebloed. 
Waarom? Omdat de afstand van de kleinere kernen van die buurten in de gemeente tot de provincie te 
groot is. Wij kunnen dat van hieruit niet volgen. Het zijn de gemeenten die dit moeten doen, vandaar dat 
wij ermee gestopt zijn om onze middelen op een andere manier te halen. Er is ook de financiële 
ondersteuning naar de sportacademies op dat vlak. Wij ondersteunen de gemeente voor dat initiatief voor 
6 tot 12-jarigen. Vlaanderen heeft op een bepaald moment gezegd dat zij dit niet meer doen. Wij nemen 
dit jaar het initiatief over, meer bepaald voor de 6 tot 18-jarigen waarmee wij het ganse jeugdgamma qua 
leeftijd dekken om die sportactiviteiten te stimuleren. 
Aan de stuurgroep 'Stichting Vlaamse Schoolsport' hebben wij ook een fameuze subsidie gegeven. De 
school is toch wel de aangewezen plaats om die ondersteuning waar te maken. Er zijn nog een aantal 
andere reglementen die ook op de jeugd mikken. Het lijkt me beter het aantal jonge sporters beter te 
subsidiëren dan de doorsnee sporter qua leeftijdscategorie, waarvan men verwacht dat hij aan sport doet. 
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Precies om die clubs aan te zetten zich op jongeren te richten gaan we die clubs beter subsidiëren die 
meer jongere leden hebben in de leeftijdscategorie tot 18 jaar. 

Mijnheer de Voorzitter, ik kom nu bij de tussenkomst van mevrouw Claeyssens voor wat de relatie 
gender-sport betreft. 
Wat onze activiteiten betreft – wanneer ze van nature een genderkeuze maken – staan ze zowel open 
voor dames als voor heren. Ik heb van een aantal activiteiten een aantal verhoudingen. Voor 
sportkampen in de Boerekreek zijn er meer vrouwen dan mannen, meer bepaald 215 vrouwen en 159 
mannen. Nochtans gaat het hier om zeilen en plankzeilen alsook om paardrijden. Deze sporten kunnen 
we niet direct specifieke mannelijke sporten noemen. 

In onze CAS-activiteiten zijn de verhoudingen man-vrouw ongeveer 50 %. Hier gaat het wel om 
gehandicaptensport.  

Wat schoolsportdagen betreft bereiken we zelfs meer vrouwelijke dan mannelijke deelnemers, namelijk 
4 900 ten opzichte van 4 888. Meteen heb ik u gezegd dat wij daar cijfers over hebben. 
Naar de tewerkstelling toe proberen wij ook het evenwicht te bewaren om het door te kunnen trekken 
naar de activiteiten zelf. 
In onze sportdienst is de verhouding 7 vrouwen en 10 mannen. In ons GOSB-project: 4 vrouwen en 1 
man. 

Wat het personeel in de Boerekreek betreft zijn het 5 vrouwen en 8 mannen. 

Wat het personeel in Puyenbroeck betreft is de verhouding van het personeel 22 vrouwen en 20 mannen. 

Wat VLABUS (sportbegeleiding) betreft is de verhouding qua personeel 9 vrouwen en 3 mannen. 
Het vrouwelijke gedeelte van onze bevolking komt eigenlijk goed aan bod, zowel qua deelname als 
tewerkstelling. 

Destijds hebben we op verzoek van mevrouw Annie Bottequin die als inspecteur of oprustgestelde 
inspecteur lichamelijke opvoeding deze problematiek van nabij volgde, een studiebeurs uitgeschreven 
voor een doctoraat of een licentiaatsthesis die deze thematiek specifiek zou volgen. Dit blijft nog altijd 
gelden, maar tot nu toe is nog geen enkele universitaire studente daarvoor ingeschreven. Ook bij de 
Hogescholen hebben wij daar geen vraag naar gekregen. 

Wat de samenstelling van onze sportraad betreft is de verhouding 118 dames en 148 heren, wat meteen 
aantoont dat alle evenwichten gerespecteerd worden, zowel naar het aansturen als naar de deelname 
aan de activiteiten toe. 

Ik kom nu bij collega Hertog met dezelfde bedenking als voor mevrouw Lafkioui. U moet uw eigen 
beperktheid kennen. Wij moeten aan geen mastodonten beginnen want wij kunnen dat niet alleen. Het 
heeft geen zin om zeer grote projecten op te starten als wij daar geen financiële middelen voor hebben. 
We moeten er allicht binnen deze raad de meerderheid kunnen achter krijgen om de middelen te zoeken 
en te creëren via belastingverhoging om grote projecten op te starten. Dit is trouwens een van de 
redenen waarom het zo moeilijk is om de zaken op het terrein in te planten. 
Indien u iets wil realiseren moet u daar centen voor hebben. U moet ook moed hebben om er op 
bepaalde momenten conclusies uit te trekken. 
Ik hoor vanuit een bepaalde hoek zeggen: "Gratis bestaat niet." Men denkt wel dat gratis bestaat voor 
andere dingen. 
Ook hier geldt deze spreuk. Wanneer men dergelijke grote projecten wil inplanten, ook al is het in Gent, 
zal men heel veel geld moeten zoeken. In de provincie heeft men dit niet meer. Dit zal belastingverhoging 
met zich meebrengen. 
De methodiek die wij kennen, namelijk onze centen samen gebruiken door de verschillende overheden 
heen, is het beste middel. Naar mijn gevoel zal het wel mogelijk zijn om regionale steden zoals Aalst, 
Sint-Niklaas en misschien Dendermonde gespecifieerd aan bod te laten komen voor middelgrote 
sportinfrastructuur, met in het achterhoofd gemeentegrensoverschrijdend qua belangen. Het is het 
BLOSO die de decretale opdrachten heeft om de behoeften aan sportinfrastructuur te detecteren, vast te 
leggen en daarvan een sportdatabank bij te houden. Er bestaat trouwens een tweede databank, namelijk 
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ISB (Intergemeentelijke Sportbond) waarin de sportfunctionarissen van alle gemeenten vertegenwoordigd 
zijn. Deze organisatie heeft een databank uitgewerkt waar die behoeften in uitgetekend zijn. Het is vrij 
makkelijk om te weten wat men nodig heeft. Het is veel moeilijker om de centen bij mekaar te brengen. 
Op het eerste gezicht lijken het geval Eddy Merckx enerzijds en het Kuipke anderzijds overlappingen, 
maar indien u de wielersport een beetje kent weet u dat dit niet zo is. De 'zesdaagse' is een prachtig 
evenement waar sport midden de mensen aan hun trekken komt, maar geef toe dat het meer een 
Vlaamse kermis is dan sport. Men drinkt daar zeel veel pinten en eet heel wat worsten. Eten, drinken en 
het economische aspect is belangrijker dan het rijden op de piste. Het is trouwens zo dat enkel en alleen 
de zesdaagse daar blijft, enkel omwille van het aspect en de sfeer die men daar heeft. Het is klein, 
namelijk 160 meter. Op die manier kan men de ganse piste overzien. Dat is de bestaansreden van het 
Kuipke. U kan daar geen echte sport op uitoefenen. Indien u wil trainen op een veilige manier heb je een 
piste nodig. De baan Eddy Merckx zal die mogelijkheden en dat comfort bieden met alles erop en eraan. 
Men zal daar de ganse winter kunnen trainen. Men zal onze baanrenners kunnen trainen. Men zal daar 
volgend jaar een wereldkampioenschap senioren hebben. Dat doet men niet in 't Kuipke. Dat is 
onmogelijk. Dat zal men wel kunnen doen in de 'Eddy Merckx Wielerpiste'. De topsportschool vindt daar 
een piste die van professionele kwaliteit is. Dat is 't Kuipke niet. Dat zijn redenen waarom het daar is 
doorgegaan. Trouwens die piste lag er. Men bouwt er eigenlijk een huis boven om het, in het 
achterhoofd, multifunctioneel te maken. 

Het binnenterrein van de ganse piste die er reeds lag en kwalitatief zeer hoogstaand is, wordt gebruikt 
voor alle mogelijke andere sporten. U zou er een boksring kunnen inzetten. U zou er eveneens judo 
kunnen doen. U hebt meteen een oplossing voor uw derde zaak. De inplanting zou zeer mooi zijn. Ik 
verdenk u ervan dat u Jean-Marie Dedecker gezien hebt en hij het u in een of andere bui heeft 
wijsgemaakt om een judo te plaatsen. Ik moet toegeven dat dit circus daar uiterst voor geschikt is, maar 
er zijn een aantal andere inconveniënten qua geldbesteding die het allicht onmogelijk zullen maken om 
dat te doen. Het is wel een mooie gedachte. 

Mijnheer Heyndrickx heeft in de eerste plaats een vraag over het reduceren van het budget voor de 
uitbreiding van regionale sportinfrastructuur. U weet dat wij in de loop van de jaren bedragen voorzien 
hebben in die techniek: samenwerken met een stad of Vlaanderen om grote sportinfrastructuur in te 
planten. Er staat voor volgend jaar eigenlijk niets op stapel. Dat is de reden waarom wij dit hebben 
gereduceerd tot dit bedrag. Het is een klein bedrag dat wij eventueel kunnen bijpassen als er toch ergens 
iets uit de bus zou komen. Het is pas nadat men de roundup zal gemaakt hebben voor de 
topsportscholen dat wij zullen weten waar eventueel in Oost-Vlaanderen nog wat op zijn plaats zal zijn. 

Wat het specifieke bedrag betreft zijn in het verleden actieve federaties van minder gekende sporten 
zoals valschermspringen en ijsschaatsen in Vlaanderen buiten het subsidiëringsbeleid gehouden. 

Welke norm gebruikt de provincie hierbij? U raakt daar enkele punten aan bij de subsidiëringsystemen. 
Wij hebben het er gisterenavond over gehad in de sportraad. Wij hebben het er in het verleden meerdere 
keren, vele uren over gehad, namelijk wanneer heeft men met sport te doen en wanneer moet men het 
subsidiëren? De vinkeniers en de biljarters zijn niet akkoord dat ze worden uitgesloten. In gemeenten 
heeft men dan vaak naast de cultuur- en de sportraad een soort vrijetijdsraad waarin die mensen 
terugkomen. Wij hebben dat helaas niet. Vandaar dat wij na zeer vele discussies en met het advies van 
de sportraad destijds hebben gekozen voor de lijst van erkende sporten, enerzijds door het BLOSO, 
anderzijds door het BOIC. Deze twee hebben we samengenomen. Het is de sportdienst in samenwerking 
met de adviesraad die uiteindelijk de lijsten hebben voorgesteld. 

Wat mogen de competitiesportfederaties verwachten aan subsidies? U hebt dezelfde vraag gesteld voor 
wat de recreatiesporten betreft. De reden waarom we opgesplitst hebben is omdat wij op die manier beter 
beleidsmatige accenten kunnen leggen. Indien u sterker de nadruk legt op kwaliteit om topsport te doen 
bij de competitiesporten kan u bijvoorbeeld bij het verdelen van uw subsidies een hoger percentage 
toekennen wanneer men hoger of meer hooggeschoolde trainers heeft dan in de recreatiesport waar het 
vaak volstaat om een deskundige te hebben met daarnaast een aantal vrijwilligers die uit ervaring met die 
sport lang bezig zijn, maar voldoende zijn om op een recreatief niveau te begeleiden indien het gebeurt 
onder toezicht van minstens een deskundige. De grootheid van de verdeling zal belangrijk zijn om 
achteraf te zeggen hoeveel iedere sportfederatie toekomt. De modus vivendi die wij gevonden hebben 
over de verschillende sportfederaties is de volgende: er is een consensus binnen het huidige stelsel. Wij 
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zouden kijken welke sportfederaties in het nieuwe systeem geklasseerd worden als 
competitiesportfederaties. Laten we er vanuit gaan dat die hun bedrag van het laatste jaar meenemen. 

Hetzelfde geldt voor de recreatiesporten. De som zal het volume zijn dat terugkeert naar diezelfde 
sportfederaties, gerangschikt in competitiesportfederatie ofwel in recreatiesportfederatie, zodanig dat wij 
daar geen grote verschuivingen of miserie moeten verwachten. 

U had ook gevraagd wie de mensen zijn die daarover hebben meegedacht. Professor Paul De Knop, 
verbonden aan de Katholieke Universiteit in Nederland en voorzitter van het BLOSO heeft daaraan 
meegewerkt. Luc Maes, directeur van het BOIC, verbonden aan de VUB en de Gentse Universiteit, is de 
andere eminentie die onze hand heeft vastgehouden bij het uitschrijven van de nieuwe reglementeringen 
die u kortelings worden voorgelegd. 

Welke kwaliteitsnormen stelt men bij de competitiesportfederaties om voor een subsidie in aanmerking te 
komen? Het zijn er verschillende. 
Het aantal gediplomeerde begeleiders dat men ter beschikking heeft alsook de uitrusting die men heeft 
zijn dingen die meespelen. 

Hoe zal de nieuwe subsidiereglementering worden bekendgemaakt? 
Door het BLOSO erkende en ook niet-erkende competitiesportfederaties. Hoewel, we hebben gisteren 
een eerste oefening gedaan in onze adviesraad. Wij gaan uiteraard naar de globale sportraad. U hebt 
daarnet gehoord dat daar 250 mensen zitten als vertegenwoordigers van alle sportfederaties. Die zullen 
het allemaal stuk voor stuk krijgen. Het komt ook op de website enz. Wij zullen het ook te gepasten tijde 
in de publicaties van de provincie, met de goodwill van de collega, die instaat voor communicatie, laten 
verschijnen. 

Dat brengt mij bij mijnheer Van Pée en zijn mooie voorstellen om een overdekte petanquepiste aan te 
leggen, maar ook hier is het duidelijk de opdracht van de gemeente. Wij kunnen er een aanleggen in 
Puyenbroeck als dat echt nodig is, maar ik denk dat u in elke gemeente een petanqueterrein vindt. Het 
moet niet zo moeilijk zijn om dat daar te realiseren. Indien men echt die behoefte heeft kan dat, maar 
voorlopig hebben we daar geen geld voor voorzien. 
Mijnheer de Voorzitter, ik ga het daarbij laten. 

De heer Van Pée 

Zeer kort, op gemeentelijk vlak kan men die infrastructuur aanleggen, maar anderzijds op provinciaal vlak 
qua organisatie van bepaalde tornooien kan de provincie ze naar zich trekken en er infrastructuur voor 
uitbouwen. 

De heer Heyndrickx 

Ik dacht dat de gedeputeerde zou geantwoord hebben op mijn vraag, namelijk wat er zou gebeuren met 
hardrijders en wielrenners. Er zit alles tussen. Zou de mogelijkheid bestaan om ermee naar de minister te 
gaan en er een scheiding te maken tussen wegrenners en recreatierenners zodanig dat er in de toekomst 
geen discussies moeten plaatsvinden in onze kranten? 
Alhoewel, de kranten houden daar wel van, want dan krijgen ze heel veel tekst in elkaar. 
Ik zou graag willen weten of hij op die drie vragen ernstig zou willen antwoorden. 

De heer De Vilder 

Ik zou aan mijnheer Van Pée willen zeggen dat de petanquebanen van het ocmw in Zelzate reeds 
overdekt zijn. Ze mogen bij ons komen spelen, goed? 
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De heer Van Pée 

Zeer goed. Ik zal niet alleen komen. We zullen met een ganse ploeg komen. 

Mevrouw Lafkioui 

Heel kort, Voorzitter. 
Ik wil toch eventjes replikeren op het antwoord van gedeputeerde Verleyen. 
In het betoog zei de gedeputeerde dat het stimuleren van bepaalde sportinitiatieven in de eerste plaats 
een domein is van lokale overheden. Ik ben het daar niet echt mee oneens want ik vind dat de lokale 
overheden lokale autonomie moeten hebben om aan sport te doen. Anderzijds denk ik dat we daarin wel 
een stuk consequent moeten zijn. Wanneer ik zie wat we de laatste zitting gedaan hebben omtrent 
streetbasket vind ik dat dit ook een lokale bevoegdheid is en niet echt iets voor de provinciale overheden. 

Een tweede punt: de financiële middelen. Van mij krijgt u, Mijnheer de Gedeputeerde, onmiddellijk een 
groter budget voor sport. Dit is geen enkel probleem. Ik zou wel weten waar te snoeien indien u mij de 
vraag zou stellen. 

De heer Hertog 

Ik volg de gedeputeerde wel in zijn stelling, namelijk dat de zesdaagse meer een spektakel is dan sport. 
Ik heb in mijn tussenkomst gezegd dat in 't Kuipke geen reglementaire wedstrijden kunnen gereden 
worden omdat de baan er te kort is. Mijn vraag is vooral ingegeven door de vrees dat er naast de activiteit 
van de zesdaagse de rest van het jaar de gebouwen grotendeels leeg zouden staan. Een deel van zijn 
antwoord heeft die vrees al weggenomen doordat hij zegt: "Wij zijn ernaar op zoek en er komen 
wereldkampioenschappen van senioren." 
Indien men nu ook nog dezelfde inspanning doet voor 't Kuipke en er een evenementenhal van maakt, 
wat het hoort te zijn, dan zal mijn vrees ongegrond zijn. 
Wat het wintercircus en het voorstel voor de gevechtssporthal betreft doet het mij alvast veel plezier dat 
hij zich kan voorstellen dat er in het wintercircus heel mooie dingen kunnen gebeuren. Ik zou er toch 
willen op wijzen dat voor het optrekken van het administratief centrum aan de Kuiperskaai nogal wat 
gebouwen moeten sneuvelen. Een van de gebouwen die moest sneuvelen was een bokstempel die het 
Colosseum noemde. 
Er is toen nog een actiegroep, waaronder de provincie, opgericht in Gent om ertegen te zijn. Deze 
hebben de protesten naast zich neergelegd. Wij hebben een soort ereschuld tegenover de bokssport 
nadat wij het Oude Colosseum hebben afgebroken om een nieuw Colosseum op te trekken. 

Ik heb nog geen afspraken gemaakt of gesproken met Jean-Marie Dedecker, maar bedankt voor de tip. 

Gelach 

De heer Van Hecke 

Heel kort. Collega Hertog heeft iets heel interessant aangehaald over zwembaden en bovenlokale 
functies, alsook de nood aan financiering omdat dikwijks de financiële lasten gedragen worden door een 
gemeente. De problematiek hebben we hier reeds besproken. Dit was eigenlijk een oproep om te kijken 
of we op de een of andere manier subsidies kunnen geven. 
Een punt lijkt mij een beetje een gevaarlijke richting uit te gaan wanneer de collega zegt: "Misschien moet 
de intercommunale structuur als voorwaarde worden gesteld om voor subsidie in aanmerking te komen." 
Wanneer u als provincie oplegt dat het een intercommunale structuur moet zijn, dan zou de gemeente die 
het gedaan heeft, maar geen partners heeft, gestraft worden. Het principe van ondersteuning vind ik zeer 
goed. Deze voorwaarde mag men er niet aan koppelen. 
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De heer Hertog 

Voor alle duidelijkheid wil ik toch nog eens meedelen dat niet de provinciale steun afhankelijk moet zijn 
van intercommunale structuur. Het leek niet alleen een goed idee om intercommunale structuren te 
promoten, maar eveneens om op die manier tot een betere werking te kunnen komen. 

De heer Heyndrickx 

Ik weet niet wat de gedeputeerde gaat doen met mijn vraag. Hij heeft er niet op geantwoord. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Heyndrickx, wil u uw vraag klaar en duidelijk stellen alstublieft? 
Mijnheer de gedeputeerde zal onmiddellijk antwoorden. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Naar mijnheer Van Pée toe wil ik graag zeggen dat ik bij mijn idee blijf. Ik ken de petanquefederatie vrij 
goed. Meestal drinken deze mensen ook graag een pintje. 
Indien u overgaat tot een overdekte petanque zal vlug de vraag rijzen of u geen kantine gaat plaatsen. 
Dan is het hek van de dam. De mensen die petanque spelen willen een kantine, maar degenen die 
ernaast aan het kaatsen zijn zullen op termijn ook een kantine wensen. 
In mijn eigen gemeente Dendermonde heb ik een sportterrein gekend waar voetballers, schutters, 
petanquers en judoka's elk een kantine hadden. Het was eerder een plein met cafeetjes erop dan een 
sportplein, met alle gevolgen vandien. 

Gelach 

Daar moet u voorzichtig mee zijn. 

De heer Van Pée 

In eerste instantie moet ik zeggen, Mijnheer de Gedeputeerde, het is voor de sportinfrastructuur en er is 
sowieso een drankgelegenheid in Puyenbroeck. Zodus, kunnen ze zich daar wenden. 

Gelach 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer Heyndrickx dacht dat ik hem niet zou antwoorden. U blijft met het probleem zitten van de 
hardrijders. 
Ik ben geen rijkswachter of agent. Ik kan daar niets aan doen. Het enige wat u kan doen is daar een bord 
zetten met een politieagent die ze zal arresteren voor overdreven snelheid. 
Wanneer er een verkeersbord hangt met een snelheidsbeperking tot 30 km/uur respecteren de 
hardrijders deze snelheid. Dit zegt althans mijn collega, want zij heeft de ervaring, niet persoonlijk, maar 
in haar onmiddellijke buurt. 

De heer Heyndrickx 

Voor overdreven snelheid kan u een wielrenner niet arresteren. 
Hij is verplicht om een snelheidsmeter bij te hebben. 
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Een jaagpad is niet onderworpen aan een verkeersreglement. Enkel wanneer men de veiligheid in het 
gedrang brengt kan de politie verbaliseren. 
Er rijden dagelijks duizenden mensen op de jaagpaden in Vlaanderen. Daardoor zijn er eigenlijk niet veel 
ongevallen. Het kan gebeuren. Het is inderdaad in de krant verschenen. Ik wil vermijden dat het op 
termijn uitdraait op een ruzie. 
Ik zou aan de openbare besturen willen vragen om - het is natuurlijk niet de bevoegdheid van de 
provincie maar de bevoegdheid van het Vlaams gewest - naar de toekomst toe op te treden waar ze 
kunnen zodanig dat iedereen daar zijn ding kan vinden. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Het is eigenlijk onze bevoegdheid niet. Het is misschien de bevoegdheid van de gouverneur. Wij kunnen 
het aan hem overmaken om het bijvoorbeeld op de politieschool aan te kaarten. Daar is een forum en alle 
mensen van de gemeente die verantwoordelijkheid dragen op het vlak van veiligheid zitten bij mekaar. 

Mevrouw Lafkioui, u hebt blijkbaar iets met streetbasket. U hebt het blijkbaar steeds opnieuw over 
streetbasket. 
Ik heb de beloftes van de Belgische Voetbalbond wat kleine voetbalterreintjes betreft. Mocht ik een klein 
voetbalterreintje in een gemeente leggen en u zou de keuze van de gemeente hebben, zou u dan zwijgen 
over 'de streetbasket'? 
Met het terreintje dat gelegd wordt in Puyenbroeck kunnen wij goede zaken doen. Het zijn dikwijls 
jongens of meisjes die op een ernstig niveau in een andere sport niet aan hun trekken komen, maar zich 
waar kunnen maken in dergelijke zaken. 
Bij een volgende gelegenheid wanneer de mensen van de Voetbalbond terugkomen met hun voorstel om 
vier terreintjes in Oost-Vlaanderen te leggen ga ik u vragen om mee de keuze van de gemeente te 
maken. 

Wat de financiële middelen betreft zullen we het allicht niet eens zijn. 

Ik kom nu bij de laatste interpellant, namelijk mijnheer Hertog in verband met het leegstaan van het 
Kuipke en de nieuwe Eddy Merckxpiste. Ik denk dat u zich daar geen zorgen hoeft over te maken. Wat is 
de ervaring? 
Waarom zijn we bijvoorbeeld verhuisd met de indoor atletiekpiste die jarenlang in Flanders Expo gestaan 
heeft? Omdat ze meer geld konden verdienen met de piste buiten te werken dan ze te laten staan. De 
parkeerplaats voor die piste kostte hen meer door het feit dat ze deze niet ter beschikking konden stellen 
voor allerlei evenementen. 
Vandaar hun vraag aan het BLOSO om te verhuizen met die piste teneinde te kunnen beschikken over 
die ruimte. 
Het Kuipke is eigendom van de stad Gent. Ik heb de schepen deze week nog horen zeggen dat het de 
intentie is om te zoeken naar een exploitatie met een privépartner die bereid is om te exploiteren voor 
allerlei soorten zaken waarvoor het Kuipke goed geschikt is. Ze zijn voor horeca uitgerust en kunnen 
kermissen houden die niet te groot zijn. Het Kuipke zal niet leegstaan, maar het is niet in de eerste plaats 
geschikt om sport te doen. 

Wat de andere, nieuwe piste betreft kan ik u zeggen dat er behoefte aan is. Neem het van mij aan. Er zijn 
tientallen sportclubs in de omgeving van Gent die nu niet over een terrein kunnen beschikken of niet op 
het goede moment over een terrein kunnen beschikken. Hetzelfde geldt voor scholen. 
Men zal daar veel terreintjes hebben binnen de binnenpiste waar dat allemaal kan gebeuren. 
Voorzitter, ik denk dat ik het daarbij laat. 



DEBATTEN 

44 Provincieraad van 29 november 2005  

De heer voorzitter 

Met de wijze woorden van de gedeputeerde sluiten we het hoofdstuk 'sportbeleid' af. 
De provincieraad zal opnieuw vergaderen dinsdag 30 november om 14.00 uur met het beleidsdomein van 
de heer gedeputeerde Van Der Meiren. 

EINDE VAN DE ZITTING 


